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Povej nekaj lepega

POOBLAŠČENI

Obiščete nas lahko 
vsak delavnik od 8.30 do 19.30 ure, 
ob sobotah od 9. do 13. ure
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RESTAVRACIJA Bariera-lzola
Izolanom in vs<sm našim 

^strankam čestitamo
prazniku!

ci, proletarci. V zgodovini razrednega boja je država praviloma stopila v bran kapitala. A to je že zgodovina.
(Mef) Priče smo namreč velikim 
spremembam na področju razred
nega boja. Ta sicer še vedno obstaja 
in tudi stavke, kot oblika boja, so še 
zelo prisotne. Veliko jih je. V Fran
ciji stavkajo, v Španiji stavkajo, tudi 
na Portugalskem in v Italiji stavka
jo, pa na Češkem in celo v Romuniji. 
Toda, praviloma to niso stavke proti 
lastnikom Fiata, Renaulta, Astane, 
Nestleja in drugih velikih firm z ve
likim številom zaposlenih.
Zares množične stavke so tiste, ki 
so naperjene proti oblasti ali njenim 
odločitvam. Tako je po vsej Evropi 
in tako je tudi pri nas doma, saj, če 
odmislim gradbince in tajkunsko 
propadle novokapitaliste, se ne spo
mnim prav veliko stavk, kjer bi šlo 
za tipičen razredni boj med delavci 
in delodajalci. Za zares pravi štrajk 
potrebujemo za razrednega sovraž
nika - državo.

In tako smo prišli do paradoksa, ki 
je vreden razmisleka, posebej zdaj 
pred prihajajočim mednarodnim 
delavskim praznikom.
Namreč: V razvitem svetu, in sem 
sodimo menda tudi mi, so razredni 
sovražnik proletarjata oziroma naj
nižjega in celo srednjega razreda, 
postale države, njihove vlade, reci
mo jim kar oblast. Ne da bi jih kdo 
k temu prisiljeval so prevzele vlogo 
kapitala, čeprav nimajo proizvodnih 
sredstev, postale so največji deloda
jalec, čeprav ne ustvarjajo dodane 
vrednosti in postale so zatiralke ve
like večine delavcev in državljanov. 
Ekonomisti nam pri razlagi tega fe
nomena ne bodo veliko pomagali. 
Več bi vedeli povedati kadroviki.
Za dober štrajk namreč potrebujemo 
kritično maso nezadovoljnih ljudi in 
kdo jih v Sloveniji premore več kot 
jih premore država?

Vsi vemo, da pri nas niti približno 
ni podjetja, ki bi zaposlovalo toliko 
ljudi kot jih neposredno in posred
no ima na skrbi država; od javnih 
uslužbencev do upokojencev. In vsi 
ti postajajo njen razredni sovražnik. 
A to še ni vse. Če je v teoriji in prak
si razrednega boja veljalo, da oblast 
s svojo policijo in morda celo voj
sko, praviloma, ščiti kapital oziro
ma delodajalce, se je v slovenskem 
primeru zgodilo, da državo oziroma 
vlado pred njenimi lastnimi varuhi 
reda in miru branijo oziroma pod
pirajo gospodarstveniki, managerji, 
gospodarska zburnica, skratka, bur- 
žuji, kot se jim reče v jeziku razred
nega boja.
Že ob navadnem pretepu na veselici 
je pomembno, da najprej preverimo 
koliko je nas in koliko tistih, ki bi jih 
radi premlatili. Naša oblast je na to 
pravilo očitno pozabila.

Svetovljan
Menda se nekaterim čudno zdi, 
da znanstvenik v Medoših živi.

A svet je danes majhna vas, 
in se daleč sliši še najtišji glas.

Včasih se celo zgodi, 
da zunaj bolj kot doma zveni. 

Zato ni čudno, da so vse pohvale 
prišle od daleč, z neke druge obale, 

kjer jih za naš planet zares skrbi 
in niso ravnodušni kakor mi.

Mi kar verjamemo, da bo že šlo, 
da vedno isto bo nebo, 

da so poplave zgolj slučajne 
nevihte da ne bodo trajne.
A nekaj kot pribito drži: 
Narava bo vse preživela, 
a ne vem, če bomo mi.

Zaradi vseh prihajajočih 
praznikov bo naslednja 
številka Mandrača izšla 

v četrtek, 10. maja
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Pisma iz metropole
Vsak resen regijski časopis ima dopisnika v 
glavnem mestu. In ga imamo tudi mi. Že res, 
da je vsak vikend “doma" v Izoli a vendarle.
Zoran Odič je upokojeni a ne odpisani novinar 
z veliko začetnico. Tisti, starega kova.
Vsakih 14 dni za Mandrač razmišlja o življenju 
tam in o življenju nasploh, o dogodkih v glav
nem mestu in o posledicah teh dogodkov za 
naše kraje in ljudi. Pazljivo branje vam želimo 
Avtor kolumne izraža svoje mnenje, ki ni 
nujno enako mnenju uredništva.

Opera Metropolitana
piše: Zoran Odič (za Izolane Zoki)

SAMO NA LASTNE STROŠKE
Ko človek, ki je mandat predsednika vlade začel s stavkom, da ima že takš
no kilometražo v politiki, da je edini sposoben državo pripeljati iz krize, 
recesije, ali še česa hujšega, mu skoraj začneš verjeti. Tako kot sem mu 
verjel, da bo ulica odločala o reformah, ki jih danes sam predlaga kot nujne, 
a v mandatu prejšnje vlade so, prav zaradi njegovih obračunov s to isto vla
do, vse te, takrat in danes spet predlagane reforme, padale kot domine. Pa 
je padla tudi vlada. Brez ulice. Danes je vlada previdnejša in ko pride ulica 
pod okno vladine palače, ima nujne opravke na Ptuju. Pravzaprav sem ne
pravičen - veliko je bilo narejenega na področju krčenja administracije. Na 
primer, ministrica brez listnice ima samo pet novozaposlenih pomočnikov 
vrednih osebnega zaupanja. Ostali zaposleni prejemajo plače na temelju 
njenega nezaupanja. Lahko bi jih imela šest, pa jih nima. Veliko bo država 
privarčevala tudi s tem, da se je vlada odločila, da prvemu predsedniku 
republike ne pripada državni pogreb. Samo na lastne stroške.
Takšnih neumnosti je v zadnjem času veliko, ampak, prvi predsednik re
publike bo preživel tudi to vlado, upam, da skupaj z nami. In, verjetno bo, 
skupaj z nami, praznoval prihajajoči praznik OF in prvomajske praznike 
dela, ki bi jih vlada prepovedala, ukinila, ker so ostanek totalitarnega ko
munističnega, diktatorskega režima in se to ne spodobi. Saj vendar živimo 
v demokraciji.
Spomnil sem se, ko so davnega leta 1985 v Novi Gorici pripravljali ple
num OF, kot odgovor na vse glasnejše zahteve o skupnih jedrih in podobnih 
sranjih. Vsi so se vključili v priprave, SZDL, ZK, ZSMS do predmejcev, ki 
jim zgrešeno pravimo zamejci. Četrta točka Programa OF, o kateri je tekla 
beseda se glasi: »Z osvobodilno akcijo in aktivizacijo slovenskih množic 
preoblikuje OF slovenski narodni značaj. Slovenske ljudske množice, 
ki se borijo za svoje narodne in človekove pravice, ustvarjajo nov lik 
aktivnega slovenstva.« Ker se je povsod okoli spet začelo pisati in blejati 
o slovenskem separatizmu, kar je potem preraslo v folkloro, sem zaprosil 
Matjaža Kmecla, takrat predsednika republiškega komiteja za kulturo, da 
o tej točki in sploh o OF naredimo intervju. Ko mi je začel pripovedovati 
o tem, da Slovenci živijo v prastrahu pred germanizacijo, romanizacijo in 
srbohrvatizacijo, sem ga prekinil. „Pmstmh je psihopatološka kategorija 
in ne boste dveh milijonov ljudi razglasili za psihopatološka kategorijo." 
Najprej je bil malo jezen, potem se je začel smejati in nato sva naredila res 
dober pogovor o aktualnosti programa OF takrat, kot tudi danes.
Zakaj danes? Mladi poslanec Državnega zbora Franci Breznik iz legendar
nih Cogetincev je povedal in ostal živ: «To bo, da prvič sodimo v germanske 
narode v Evropi«, (kar verjetno pomeni, da so germanski narodi tudi v Afri
ki, Antarktiki in Arktiki, če ne še na Marsu in še kakšnem kontinentu, am
pak preberite kaj je še naprej povedal mladi parlamentarni up); »da sodimo 
v germanski del med nemški in avstrijski model, kjer smo bili pred 70 leti. 
Če hočemo nek standard in blagostanje.... potem se moramo zgledovati po 
nemškem modelu. Žal. Res je da so izgubili dve svetovni vojni...«
Zdaj pa vam mora bitijasno zakaj je praznovanje OF in Prvega maja ostanek 
te hude preteklosti. Če ne bi bilo OF, ne bi bilo partizanov. Če ne bi bilo 
partizanov, potem bi že takrat bili to, kar nam danes želi mladi Franci iz 
legendarnih Cogetincev, in bi mirno in pravilno ubogali na nemškem in ne 
na slovenskem. Zato je verjetno treba take datume in dogodke izbrisati iz 
zgodovine, ker so sramota za demokracijo, kakšno nam zdaj ponujajo. Na
mesto, da se nam že od leta 1941, kot germanom, cedita med in mleko, 
smo zaradi teh partizanov, OF-ovcev in komunistov, ostali brez vsega 
tega dobrega.
Vidimo se na proslavi, srečne praznike!

POMANJKLJIVA NAPOVED
Mož je iz davčne uprave prejel vrnjeno davčno napoved s pripisom: 
“Pogrešamo prihodke vaše žene!”
Mož je odgovoril: “Jaz tudi!”

PREVEČ SPLOŠNO
Davčni uradnik pravi davčnemu zavezancu:
“Dragi gospod, Ni dovolj, da med stroške napišete “astronomski” in 
med prihodke “Ni omembe vredno”. Napisati morate točne zneske!

Španski hotelir ni prepričal
Četrtkov obisk Luisa Ramosa, regionalnega direktorja hotelske ve
rige Melia Hotels International, ki je zainteresirana za dolgoročno 
upravljanje turističnega kompleksa, ki bi morebiti zrasel na območ
ju Delamarisa in Ladjedelnice, je bil vsekakor presenečenje. Ne to
liko za občinsko upravo in gosta, kot za občinske svetnike, ki so bili 
povabljeni, da sodelujejo pri pogovorih na katerih običajno sedijo 
predstavniki lokalne oblasti in zainteresirani investitorji.
Kako to, da je izolski župan na pogovor s predstavnikom ugledne špan
ske hotelske verige povabil tudi občinske svetnike, bo prej ali slej jasno, 
še najverjetneje pa je, da seje želel zavarovati pred morebitnimi pritiski 
in kasnejšimi očitki, da je pri tako pomembnem odločanju ravnal sam. 
Da gre za res pomembno odločitev pove že dejstvo, da območje Dela
marisa in Ladjedelnice predstavlja skoraj tretino starega mesta, da bodo 
tam potrebne številne gradnje in da gre za investicijo, težko najmanj 
300 milijonov Evrov. Ob tem pa niti občinski prostorski načrt še ni pov
sem definiral tega območja, ki dejansko sega od Svetilnika do Rude. 
Med napovedanimi gosti predstavitve španskega hotelirja so bili tudi 
predstavniki investitorjev, v prvi vrsti Janez Zemljarič, ki pa v Izolo 
ni prišel in je bil menda zelo slabe volje, ko je izvedel, kako so izolski 
občinski svetniki reagirali na zamisli španskega hotelirja. Ti sicer niso 
mišljeni kot investitorji v gradnjo turističnih objektov, pač pa bi jih 
le upravljali, kar je sicer v poslovnem svetu nekaj normalnega. Investi
tor v gradnjo bi bilo podjetje Urbana prenova Izola, ki je pravzaprav 
konzorcij, ki ga sestavljajo: Konstruktor VGR, Kraški zidar, Energo- 
group, Hypo Leasing in Projekt Obala Izola, brez slednje pa imajo v 
lasti 99.000 kvadratnih metrov zemljišč na območju bivše ladjedelnice 
in Delamarisa. Projekt sicer zajema še vrsto zemljišč na območju avto
kampa Jadranka in Rude, ki niso v lasti konzorcija, tako da se ta skupno 
razprostira kar na 235.000 kvadratnih metrih zemljišč. Zanimivo je, 
da je eden od lastnikov (Konstruktor) že v stečaju, drugi pa je tik pred 
tem (Kraški zidar).
Predstavnik španske hotelske verige je 18-tim od 23-tih svetnikov po
vedal, da se zanimajo za tri bodoče turistične objekte na tem območju. 
Tudi imena so jim že dali. Na območju ladjedelnice bi stal Hotel Melia 
s petimi zvezdicami in 150 sobami, na območju Rude pa hotel Sol s 350 
sobami. Seveda se tudi tokrat nismo izognili želji po gradnji stanovanj
skega kompleksa s 100 stanovanji na območju Rude. Prav slednje je, 
po neuradnih informacijah, najbolj motilo občinske svetnike, tako kot 
tudi dejstvo, da Špance zanimajo hoteli visokega cenovnega razreda, ki 
pa pa bi bili odprti samo v turistični sezoni.
Skratka, občinski svetniki in župan so izvedeli, da se španski hotelir 
zanima za upravljanje turističnih objektov v vzhodnem zalivu, vendar 
ni pripravljen investirati v njihovo gradnjo, zato so informacijo vzeli na 
znanje in jo bodo ponovno pretresli, ko bo za to primernejši čas. To 
pa bo, skoraj gotovo, po končani javni obravnavi osnutka prostorskega 
načrta izolske občine. Odločitev župana Kolenca je bila v tem primeru 
gotovo na mestu, zapiranje predstavitve pred novinarji pa vendarle ne
potrebno. D.M.
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Občinski svet

Največ razprave o Zdravstvenem domu
Zaradi priprav na prihajajoče praznike je bila seja občinskega sveta Občine Izola tokrat izjemoma že 
v sredo, zato smo jo v Mandraču spremljali dobesedno v živo, saj smo iz sejne dvorane pričujoči tekst 
pošiljali dobesedno na časopisno stran. Digitalija je pač prodrla tudi v svet tiskane besede..
Občinski svet se je zaradi državnega 
praznika sestal izjemoma v sredo. 
Iz dnevnega reda je bila umaknjena 
13. točka dnevnega reda, Predlogi 
Komisije za mandatna vprašanja, 
volitve in imenovanja.

O delu policije
Najprej je poročilo o delu Policij
ske postaje Izola podal komandir 
Zdenko Deželak. Kot je povedal 
Deželak, je zaskrbljujoče, da je 
bilo v letu 2011 storjenih kar 615 
kaznivih dejanj, 17% več kot v letu 
2010, največji odstotek le teh pa je 
bilo kaznivih dejanj zoper premože
nja, torej tatvine, vlomi in podobna 
kazniva dejanja. Deželak je omenil, 
da ne gre samo za izolski trend. Zni
žal se je tudi odstotek preiskanosti, 
saj so bili policisti, pravi Deželak, 
preobremenjeni s številom kaznivih 
dejanj. Policisti so v Izoli v lanskem 
letu zabeležili tudi 4 oborožene 
rope, od katerih pa so 3 uspešno 
razrešili.
Skupno je bilo ovadenih 108 oseb, 
izstopajo moški med 21 in 30 let, 
največ pa je državljanov Republike 
Slovenije, 2 osebi sta državljana EU, 
8 pa je državljanov drugih držav. 
Povečalo pa se je tudi število prime
rov voznikov, ki so vozili pod vpli
vom alkohola, na 172, je pa res, da 
je bilo opravljenih, tudi zaradi nove 
zakonodaje, 70% več preizkusov, 
skupaj 2387 preizkusov.
Izolski policisti so v lanskem letu 
zabeležili tudi 4 samomore in 4 po
izkuse samomorov, kar kaže na to, 
da je veliko ljudi v hudi stiski.
Sicer Deželak pravi, da so v prvem le
tošnjem trimesečju obravnavali 155 
kaznivih dejanj, torej 26% manj kot 
lani. 49,25% od teh je bilo preiska

nih, kar je dober rezultat. ..Ponovno 
je treba opozoriti," pravi Deželak,
„da izstopajo tatvine. Pri analizi, 
kdo so storilci pa ugotavljamo, da 
so v veliki večini odvisniki. Letos 
je bila serija vlomov v lokale, v mar
cu mesecu smo dva storilca prejeli, 
kazniva dejanja pa so se s tem usta
vila. Šlo je za majhno materialno 
škodo, ki pa daje občutek nelagodja 
in nevarnosti." Januarja so ugoto
vili, da je prišlo do primera strelja
nja, ko je strel priletel skozi okno 
v stanovanje soseda. Primer so 
razrešili, niso pa našli orožja, šlo 
pa je za nenamerno kazensko de
janje. Pred kratkim je bil podoben 
primer spora med varnostnikom 
in občanom. Podali so dve kazen
ski ovedbi, zoper oba, ker je bila 
ogrožena varnost.

O dvojezičnosti
Na poročilo redarstva o Kontroli 
uporabe dvojezičnosti na narodno
stno mešanem območju v občini 
Izola ni bilo večjih pripomb. Svet
nica SD Breda Pečan je omenila, 
da bi lahko izvedli kotrolo tudi na

plakatih, ki bi ravno tako morali 
biti opremljeni z napisom v italijan
skem jeziku. Predstavnik narodne 
skupnosti Silvano Sau je omenil, 
da se položaj narodnosti v Sloveniji 
slabša, ter da bi morala država bo
lje skrbeti za manjšinske skupnosti. 
Ugotovil je tudi, da se Italijanščina 
vedno slabše uči v javnem šolstvu, 
kar je zaskbljujoče, posebej za dvo
jezično območje. Občinski svet je 
sprejel sklep, da se kontrola ponovi 
čez eno leto.

Zdravstveni dom
Direktor Evgenij Komljanec je po
vedal, da so v Javnem zavodu ZD 
Izola v lanskem letu zmanjšali šte
vilo zaposlenih za tri, prihodke so 
povečali za 200.000 eur, odhodke 
pa za 170.000 eur.
Odbor za družbene dejavnosti je 
občinskemu svetu predlagal, da za
dolži ZD Izola, da do predvidoma 
naslednjega leta pridobijo finančna 
sredstva za delovanje diabetološke 
ambulante. Svetnik IJN, Tomislav 
Vitezica je ponovno opozoril, da je 
diabetološka ambulanta v Izoli res 
nujna.

Omenil pa je tudi, da bi potrebova
li območno ambulanto v Kortah, 
predvsme zaradi števila prebivalcev 
in oddaljenosti do ZD Izola. Opozo
ril je tudi na to, da je bilo kreditira
nje Občine Izola s strani ZD Izola 
edinstven primer v državi. „Gre za 
sredstva, ki bi bila potrebna za 
zdravstvo, tudi za postavitev dia
betološke ambulante. Povejte mi, 
kateri Zdravstveni dom v državi 
sploh kreditira Občino", je še po
vedal Vitezica.Direktor Evgenij Ko
mljanec je povedal, da je Občina 
že vrnila denar ter da so s tem tudi 
pridobili nekaj tisoč evrov, trenutno 
pa razmišljajo, kako bi ga lahko in
vestirali. Vitezico sicer čudi, kako 
je bilo kreditiranje Mabre bivše v.d. 
direktorja ZD Izola Kalan Živčeceve 
nezakonito, medtem ko s kreditira
nje Občine ni nič narobe.
Župan Igor Kolenc je povedal, da 
ima Občina možnost, da od kate
regakoli javnega zavoda odpokliče 
javna sredstva namesto, da jemlje 
kredit.

Laboratorija ne bo več?
Svetnica SD Romina Kralj je opozo
rila na problem Laboratorija v Zdrav
stvenem domu, ki nima verifikacije 
in ga menda ne nameravajo razvijati 
oziroma posodabljati. Direktor je 
povedal, da programov ne morejo 
izvajati če zanje nimajo finančnega 
kritja, kar velja tudi za dodatne pro
grame in za laboratorij. “V Sloveniji 
smo priča združevanju služb in tudi 
združevanju Zdravstvenih domov, 
zato je preprosto neracionalno, da 
bi imeli vsi vse. Razen, če je občina 
pripravljena finančno pokrivati vse 
te programe’’-
Breda Pečan je povedala, da ne gle
de na vse, mora direktor ZD prido
biti „a-test“ za laboratorij, da bodo 
analize verodostojne. ..Odrekati 
se visokim nivojem v občini, kot je 
Izola, na vseh področjih, vključno 
z zdravstvom, je napaka. Poskrbeti 
moramo, da Izola nudi vse, kar je 
mogoče dobiti, v okviru možnosti. To 
je dolžnost tudi direktorja Zdravstve
nega doma, kot tudi drugih javnih 
ustanov.. Ko govorimo o diabeto- 
loški ambulanti, imamo vso pravico 
zahtevati od Ministrstva za zdravje 
in zdravstvene zavarovalnice, da del 
programa odite iz Kopra in pride v 
Izolo, z zdravnikov vred.
Komlajnec je povedal, da bi verifi
kacija laboratorija povročila strošek 
kakšnih 80.000 eur letno, z zapo
slitvijo magistra. Teh sredstev pa si 
Izola ne more privoščiti, pravi še 
Komljanec. „Če bomo delovali na 
tem nivuju naslednjih pet let smo 
lahko presrečni, toda mislim, da ne 
bomo. Škoda je zavajati javnost z 
obljubami, ki se jih ne da realizi
rati. Povem resnično situacijo. Kje 
bomo dobili sredstva za diabetološ- 
ko ambulanto ali za verifikacijo 
laboratorija? Nisem proti labora
toriju ali diabetološki ambulanti. 
Če mi poveste, kje dobimo sredstva, 
bomo tudi jutri odprli ambulanto." 
Občinski svet je nato sprejel poroči
lo Mestne knjižnice s predlogom naj 
v središču mesta najdejo lokacijo za 
ureditev čitalnice. d.m.

fokusi

. ,/ dimen tičati
deli častna
Jedi od štajona 15 eur

Fritaja z »naračico« (in panceto ali brez) 
• Fuži s kokušjim žgvacetom 

• Ombolo z bizmi in patatinami 
• Pastakreme

Torek, 8.5. 2012 ob 20.00
OKREPČEVALNICA KORAL

Alietova 3, Izola / 051 351 097 / 05/ 64170 76
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Namesto trt igrišča in stadion
Pripravljale! Občinskega prostorskega načrta so območje trt med Livadami in obvoznico dolgoročno rezervirali za 
stanovanjsko gradnjo. Toda, vse večjo podporo ima pobuda, da bi to območje raje namenili športu in rekreaciji, ki sta 
zdaj postavljena dokaj ob stran. Pobudo je doslej že podprla vrsta občinskih svetnikov in javnih delavcev.
V dokaj natančno razdelanem 
predlogu predlagatelji opozarjajo 
na kronično pomanjkanje špor
tnih in rekreacijskih objektov v 
izolski občini in na možnosti, ki 
jih ponuja umestitev teh progra
mov na območje Ricorva.

PROBLEM
Pri pripravi OPN (občinskega pro
storskega načrta), ki bo zaznamo
val razvoj Občine Izola naslednjih 
nekaj desetletij in katerega začetek 
priprave sega v leto 2009 so priprav- 
Ijalci popolnoma zanemarili razvoj 
športnih površin. Kot pijanec plota 
so se oklepali zastarelih, nekaterih 
nepotrebnih in prostorsko popolno
ma zgrešenih projektov kot so vodni 
park v Livadah, krpanje športnih 
kapacitet na obstoječih lokacijah, 
projekt golf igrišča na Baredih idr. 
Dejstvo je, da športniki, mladi in 
navsezadnje občani vseh starosti 
potrebujemo ŠPORTNO REKREA
CIJSKI PARK, v katerem bomo lah
ko razvijali svoje športne potenciale, 
se rekreirali in sproščali v naravnem 
okolju ter skrbeli za svoje zdravje.

REŠITEV
Predmet pobude je umestitev ŠRP 
(Športno Rekreacijskega Parka) 
na območje Rikorva. Tak park bi 
po vzoru podobnih parkov iz dru
gih krajev v Sloveniji in tujini omo
gočil razvoj športnih kapacitet, tako 
notranjih kot zunanjih v naravnem 
okolju. V takem parku bi se lahko 
ljudje sproščali, rekreirali, profesi
onalno trenirali, družili in tudi re
habilitirali. Istočasno bi lahko ŠRP 
uporabljali pri organizaciji večjih 
športnih in kulturnih prireditev, ki 
jih je v občini kar nekaj in bistveno 
prispevajo k prepoznavnosti kraja 
in njegovim ponudbam.
Hkrati bi to območje za vedno osta
lo ŠPORTNO REKREATIVNA PO
VRŠINA, PARK, PLJUČA MESTA 
(kar trenutno zaradi pesticidov in 
njihove uporabe v vinogradništvu 
to niso) in kot tako ne bi bilo pre
puščeno usodi kapitala in morda 
nekoč pozidano z bloki.

JLl mi; z j
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ZAKLJUČEK
Osnutek OPN je bil pripravljen že za 
časa prejšnjega občinskega vodstva, 
pobudniki pa apelirajo na sedanjo 
oblast, predvsem na župana g. Ko
lenca, da pobudo tudi sami podpre
jo in s tem omogočijo svojim obča
nom in občankam športnega duha 
pozitivnejši pogled v prihodnost. 
Sledijo že zdaj zbrani podpisi, od 
prvopodpisanega Jerneja Živica do 
petih občinskih svetnikov, znanih 
športnikov in javnih delavcev. Doslej 
so pobudo že podprli: Jernej Živic, 
Sebastjan Morato, Ingrid Radman, 
Mitja Gerževič, Bojan Rojc, Marija 
Šolaja - Mara, Matjaž Gergeta, Vla
do Hrvatin, Drago Mislej - Mef, Ma
teja Tomažinčič, Jože Lorbek - Jošt, 
Slavko Samotorčan, Romina Špiler, 
Iztok Božič - Nanič, Fredi Radoj- 
kovič, Primož Hari, Davidela Tičič, 
Valdi Lakoseljac, Nevijo Frank, Bo
ris Čuk, Sašo Glavaš, Sabina Hodžič, 
Erik Tul, Edi Grbec in Felice Žiža 
Pobudo lahko v celoti preberete na 
spletni strani izola.info, podpišete 
pa jo tudi na uredništvu Mandrača.

LOKACIJA
Park bi obsegal novo nastali kare 
med naseljem individualnih hiš v 
Jagodju, Južno cesto oz. Livadami, 
izolsko obvoznico ter vinogradi v 
velikosti cca. 22 ha. Ves promet bi 
bil pomaknjen na obrobje parka. 
Tako bi bili njegovi uporabniki brez 
skrbi, predvsem ko gre za otroke. 
Sama lokacija je v neposredni bli
žini stanovanjskih naselij Jagodje 
in Livade, osnovne sole, bodočega 
univerzitetnega kampusa ter že ob
stoječe rekreacijske poti Parenzana.

DEJAVNOSTI
Celotno območje bi bilo v grobem 
razdeljeno na dva dela. Na sever
nem delu območja bi uredili zu
nanje površine za: atletski stadion, 
pomožno nogometno igrišče ter ra
zlična igrišča (od košarke do tenisa 
in balinanja). Na južni strani bi v 
večnamenski dvorani in nogomet- 
no-atletskemu stadionu imeli različ
na igrišča (od namiznega tenisa do 
strelišča, plezalne stene itd.) Obe 
območji bi se med seboj dopolnje
vali in bili povezani s trim stezo ter 
drugimi ključnimi ureditvami.
Po selitvi teh kapacitet v ŠRP bi lah
ko sedanje lokacije v središču mesta 
postale generator novih dejavnosti, 
kot so poslovni inkubator, domovi 
za starejše občane, razne centralne 
dejavnosti, turistične kapacitete idr.

Ekonomija ni ekologija V !
l!>*5

Javna predstavitev pobud
Društvo Izdani bo v ponedeljek 7. maja javno predstavilo še nekaj po
bud, v zvezi s pripravo osnutka občinskega prostorskega načrta. Poleg 
predlogov, ki jih pripravljajo v tej svetniški skupini bo predstavljen 
tudi predlog spremembe namembnosti območja sedanjih vinogradov 
(o tem pišemo v zgornjem članku), priložnost pa bo tudi za kakšne 
dodatne predloge.Kot je znano je rok za podajo pobud v postopku 
sprejemanja OPN do 15. maja 2012. Po tem roku pobude ne bodo več 
obravnavane v tem postopku sprejemanja OPN ampak šele ob njego
vem morebitnem spreminjanju.
Javna predstavitev predlogov bo v ponedeljek, 7. meja ob 18.00 uri 
na terasi restavracije Bujol na Manziolijevem trgu. Možna bo tudi 
Povver point predstavitev.

piše: Franc Kranjc

Največji izgubaši so v Kopru
Skupni rezultat poslovanja pokaže, da so gospodarske družbe obalno- 
kraške regije v letu 2010 (za 2011 še ni podatkov) prikazale več čiste 
izgube kot čistega dobička in so ugotovile neto čisto izgubo v višini 59 
milijonov evrov, kar lahko štejemo za uspeh, če vemo, da pa so v letu 
2009 zabeležile kar 161.388 milijona evrov neto čiste izgube. Tako se je 
gospodarstvo obalno-kraške regije v letu 2009 znašlo na repu lestvice 
med dvanajstimi statističnimi regijami, po bilancah iz leta 2010 pa je 
pristalo na četrtem mestu. Največ čiste izgube že dve leti zapored bele
žijo gospodarske družbe v koprski občini. V strukturi čiste izgube po de
javnostih prednjačijo promet in skladiščenje, gradbeništvo, gostinstvo 
in informacijske dejavnosti.
Na Slovenski obali smo radi govorili, da imamo najmanj tri vlečne konje; 
Istrabenz, Luko Koper in Intereuropo ter smo morda pri tem spregledali 
Cimos, Splošno plovbo, Drogo-Kolinsko, Bernardin Group, močno ko
prsko banko in podobne družbe, ki so, ali še vlečejo obalno gospodarstvo 
naprej. Žal so se v zadnjih štirih letih zgodile velike spremembe in blišč 
obalnega gospodarstva je počasi izginjal. Nekatera podjetja so postala pravi 
gospodarski bolniki, kar nekaj pa jih preprosto ni več, ali so jih pogoltnili 
tajkunski apetiti. V Izoli smo v zadnjih nekaj letih izgubili kar osem po
djetij, med katerimi je (bila) zadnje obdobje nosilna Droga-Kolinska.
V obalno-kraški regiji s sedmimi občinami je največja Mestna občina Ko
per z 1.916 gospodarskimi družbami, sledita Piran s 680 družbami in 
Izola s 538 družbami. Zanimivo je, da jev zadnjih štirih letih število gospo
darskih družb naraščalo, pri tem pa se je zmanjševalo število zaposlenih. 
Poglejmo na kratko v kakšnem premoženjsko-finančnem položaju je bilo 
obalno-kraško gospodarstvo po bilancah za leto 2010. Iz poročila AJPES-a, 
Izpostava Koper, povzemamo naslednje podatke za obalno-kraško regijo po 
bilancah za leto 2010, ki veljajo za družbe s sedežem na tem območju: 
Število gospodarskih družb: 3.765 (delež v Sloveniji: 6,7%).
Število zaposlenih v gosp. družbah: 21.206 (delež v Sloveniji: 4,6%). 
Prihodki družb: 4.034 milijarde evrov (delež v Sloveniji: 5,4%).
Čisti prihodki od prodaje: 3.777 milijarde evrov (delež v Sloveniji: 5,3%). 
Čisti prihodek na tujem trgu: 1.514 milijarde evr. (slovenski delež: 6,9%). 
Odhodki: 4,076 milijarde evrov (delež v Sloveniji: 5,4%).
Vrednost aktive na 31.12. 2010: 5,821 milijona evr. (delež v Slo: 5,8%). 
Čisti poslovni izid gospodarstva obalno-kraške regije za leto 2010 kaže na 
2.779 evrov izgube na zaposlenega. Izgubo na substanci je izkazalo 858 
gospodarskih družb v znesku 19,9 milijona evrov. Pri tem je treba povedati, 
da so podjetniki (5.320) poslovali pozitivno. Kako pa je po občinah? 
Prihodki: Mestna občina Koper 2,847 milijarde evrov. Občina Piran: 346,189 
milijona evrov. Občina Izola 249,474 milijona evrov.
Neto čista izguba gosp. družb: Mestna občina Koper 38, 231 milijona evrov 
(obalni delež 58,6%). Občina Piran 15,472 milijona evrov (obalni delež 
23,7%). Občina Izola 11,563 milijona evrov (obalni delež 11,7%).
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Ribištvo

Država za razrez plača 106 in pobere 40
Približno dvajset ribiških bark oziroma njihovih lastnikov že nekaj časa čaka na razpis Ministrstva za 
kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano, s katerim bi pridobili takoimenovano "odpravnino" ob razrezu ri
biških bark. Vendar pa, za razliko od nekaterih drugih evropskih držav, slovenska zakonodaja obravnava 
odškodnino za razrez kot prihodek od dejavnosti in 40% denarja dobi nazaj.
Slovenski morski ribiči se sicer 
že nekaj časa trudijo, da bi drža
va spremenila to določilo, saj je 
odškodnina za razrez bark na
menjena temu, da ribič pridobi 
sredstva s katerimi lahko začne 
novo dejavnost ali pa si popravi 
osnovo za pokojnino, če je blizu 
upokojitve.
Zneski, ki naj bi jih ribiči prejeli, 
če se odločijo za razrez zaradi do
končnega prenehanja dejavnosti 
ali zaradi prehoda na turistične 
ladijske prevoze oziroma za na
kup majhnih priobalnih ribiških 
čolnov, so do objave razpisa čisto 
ugibanje. V spremembah Uredbe o 
izvajanju Operativnega programa 
za razvoj ribištva v Republiki Slo
veniji 2007-2013, ki so bile spreje
te februarja letos je sicer zapisano, 
da bo skupaj na voljo 2.885.372 
Eur. Od tega zneska bo 2.164.029 
eurov evropskih sredstev, 721.343 
eurov pa denarja iz slovenskega 
proračuna. Če bi ostali pri pri
bližno istem številu bark, katerih 
lastniki so jih pripravljeni fizično 
uničiti ali preurediti v turistične 
barke oziroma zamenjati za nove, 
manjše, bi na barko prišlo okrog 
100 tisočakov, seveda odvisno od 
tega za kako veliko barko gre in 
koliko je stara.

Tudi zadnji dve od velikih
Za razrez zadnjih dveh velikih 
bark nekoč največje ribiške flote 
na Jadranu, se že nekaj časa zani
majo tudi v izolski Ribi.

Sveže prebarvani Riba 1 in Riba 2 
je že močno načel zob časa, ob vse 
višjih cenah goriva in ob sila skro
mnem ulovu sardel pa je njihova 
uporaba postala izredno potratna. 
Tudi zato sta že vsaj štiri mesece 
privezani ob ribiški pomol, ribiči 
pa opravljajo nekatera dela na sta
rejših barkah, na kopnem ali pa so 
doma in čakajo na odločitev las
tnika. Bolj ali manj pa je jasno, da 
sta ladji že zelo zastareli in ener
gijsko potratni ter da bi ju lahko 
zamenjali dve manjši, sodobnejši 
in ekonomičnejši.

Razpis po praznikih?
"Upam, da ga bomo po prazni
kih le dočakali” pravi Snežana 
Levstek, vodja Ribiške pisarne in 
dodaja, da ga ribiči čakajo že več 
kot dve leti in da je res že skrajni 
čas, da se nekaj premakne na tem 
področju. "Zavleklo pa se je tudi 
zato, ker smo naleteli na kar nekaj 
novosti. Naprimer, treba je bilo iz

Urejanje prometa v Livadah
Občinski svetnik LDS, Davorin Adler, je dal pobudo za izboljša
nje prometne varnosti in prometnih tokov v Livadah. Predlogu 
so se pridružili predvsem prebivalci Ulice 1.Regenta in Ulice B. 
Magajne.
Predlog predvideva izvedbo spremembe prometnega toka v soseski Li
vade tako, da se okrepi tok v smeri praznjenja soseske preko preboja iz 
Ulice 1.Regenta na Južno cesto. Zato naj bi se uvedel enosmerni promet 
na delu Ulice B. Magajne od križišča z Veluščkovo ulico do Ulice L Re
genta, ter spremenila smer vožnje na delu Veluščkove ulice od križišča 
z Ulico l.Regenta in Ulico B. Magajne v smeri Ulica 1. Regenta - Ulica B. 
Magajne. Poleg omenjenega, bi se na delu Ulice 1. Regenta od križišča z 
Veluščkovo ulico do križišča z Ulico B. Magajne omejil promet in sicer 
tako, da bi se dovolil promet samo za stanovalce. S tem bi se razbreme
nilo križišče Ulice 1. Regenta s Kajuhovo ulico, omogočena pa bi bila 
notranja komunikacija soseske v smeri Ulica B. Magajne - parkirišče 
pod Ulico A. Valenčiča - Ulica 1. Regenta - Veluščkova ulica.
Ob vsem navedenem, pa bi se na delih ulic soseske, ki so brez urejenih 
površin za pešce, z ozkimi cestišči in individualno gradnjo, umirili pro
met tako, da bi se uvedlo območje umirjenega prometa, na preostalem 
območju soseske pa bi se uvedlo območje omejene hitrosti 30 km/h. 
Občinska inšpekcija je dodala, da je treba dopolniti obstoječo prometno 
signalizacijo za prepoved prometa
tovornih vozil tako, da bi bila edina in glavna napajalna žila za sosesko 
Livade s tovornim prometom, preko Ulice Istrskega odreda in Veluščko
ve ulice. Predlog bo šel zdaj v dodatno obravnavo in razpravo v krajevni 
skupnosti Livade. ur

delati Načrt prilagoditve ribolov
nega napora. V bistvu gre za do
kument s katerim država utemelji, 
zakaj se poslužuje takega ukrepa 
kot je razrez plovil. Gre za to, da 
enkrat, tudi na področju ribištva, 
rečemo bobu bob in da jasno po
vemo, da to, kar se je dogajalo od 
osamosvojitve dalje ni trajnostni 
pristop k razvoju ribištva in da 
je treba, če hočemo dolgoročno 
ohranjati to gospodarsko panogo, 
sprejeti takšne ukrepe, da bodo ti
sti, ki se z ribolovom ukvarjajo od 
tega lahko živeli in da bodo ribe še 
vedno v morju. To je tudi skupni 
cilj evropske ribiške politike."

Država daje in vzame
Lani spomladi smo ugotovili, da 
bo ta "odpravnina" za to, da se 
nehaš ukvarjati z ribiško dejav
nostjo, šla v dohodnino in da bo 
država v najslabšem primeru ne
katerim pobrala celo 40% ob tem, 
da bo sama prispevala vsega 25% 
denarja. Hkrati so Italijani že pred 
14-timi leti dobili sklep vlade, da 
se ta odškodnina ne šteje kot pri
hodek iz dejavnosti. Tudi mi smo 
skušali to doseči, vendar nismo 
bili uspešni.

Ribiči kot turistični delavci
Gospodarska kriza se seveda_ kaže 
tudi v morskem ribištvu. Če ne 
zaradi drugega pa zaradi manjše
ga nakupa rib. Tudi zato se je bilo 
treba odločiti kakšno in kako ve
liko ribiško floto res potrebujemo 
oziroma jo prenese to naše morje. 
Zato je razrez bark pač ena od re
šitev. Druga je preregistracija za 
drugo dejavnost (naprimer turi
zem), v tem primeru pa prosilec 
dobi 70% od predvidenega zneska 
za razrez barke. Sploh je v Izoli za
dnje čase slišati zaskrbljene glaso
ve, da bodo ribiči postali turistični 
delavci in tudi pogled na ribiške 
ladje, ki se v teh dneh že spremi
njajo v turistična plovila za fish pi
knike, to po malem potrjuje.

Država pa reklamira ribe
"Vseeno slovenski morski ribiči 
letno nalovijo za 900 ton rib vr
hunske kvalitete. Ob tem pa Slo
venci jemo tretjerazredne ribe, 
ki prihajajo k nam od vsepovsod. 
Zato jaz razumem, da gre za pro
pagiranje doma ulovljene ribe, ki 
je res vrhunske kvalitete, vendar 
pa bi morali ob tem urediti še 
marsikaj drugega."
Eden od izolskih gostincev je pred 
dnevi pripovedoval o tem, kako 
težko dobi svežo ribo od domačih 
ribičev, saj je za zakonito prodajo 
in nakup ogromno birokratskega 
dela, za vsako vrsto ribe morajo 
izpolniti posebno dobavnico, tako 
da raje prodajo ribo na črno, če le 
uspejo. Seveda je del krivde tudi 
pri ribičih, ki se težko sprijaznijo s 
tem, da je ribištvo gospodarska pa
noga kot vsaka druga in da je pač 
treba voditi poslovne knjige kot 
povsod drugje.

Vsak gostinec svojo barko
Slišati je tudi ideje, da bi vsak go
stinec imeli svojega ribiča, ki bi 
mu dobavljal svežo ribo in v Ho
telu Marina so menda že naredili 
prve korake v tej smeri. Seveda 
pa to pomeni, da na jedilniku ne 
bo vseh vrst domačih rib pač pa 
le tiste, ki jih lovijo v določenem 
obdobju. A o tem mora biti gost 
tudi obveščen. d.m.

'Mošm/v
Parecag 31, tel.: 05 672 20 10

VELIKA IZBIRA OKRASNIH RASTLIN:
za parke, vrtove, cvetlična korita...

SADIKE:
pelargonij, 
verben, daliet 
enoletnic.... Porton
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Poravnava je bila nujna
Tako pravi direktor izolskega Zdravstvenega doma, dr. Evgenij Komljanec, kije sklenil poravnavo s svo
jim nekdanjim pomočnikom, ki mu je dr. Kalanova dala odpoved. Skupaj je naneslo kar 84.000 Eur.

Gordana Kalan Živčec je ponovno v središču medijske pozornosti

V ponedeljek je v javnost prišlo obve
stilo Odvetniške družbe Monike Mav
sar, da so na podlagi sklepa Sveta 
zavoda Zdravstvenega doma Izola z 
dne 06.04.2012 vložili na Okrožno 
državno tožilstvo v Kopru kazensko 
ovadbo zoper nekdanje v.d. Direktorja 
ZD Izola Gordano Kalan Živčec, zaradi 
morebitnega suma storitve kaznive
ga dejanja kršitev temeljnih pravic 
delavcev in suma storitve kaznivega 
dejanja zlorabe položaja ali zaupanja 
pri gospodarski dejavnosti.

Gordani Kalan Živčec so posla
li odškodninski zahtevek v višini 
84.259,52 eur za povzročeno ško
do Zdravstvenemu domu Izola, 
katerega mora poravnati v osmih 
dneh.
Kot je zapisano v obvestilu za jav
nost, je Kalan Živčecova takoj na 
začetku svojega mandata pred
lagala spremembo Akta o siste
matizaciji delovnih mest, takrat 
pa je prišlo do ukinitve delovnega 
mesta “pomočnik direktorja”, ki 
ga je zasedal Robert Mulec. Sled
njemu je bila zaradi navedenega 
iz poslovnega razloga odpovedana 
pogodba o zaposlitvi.

Delovno sodišče je tožbi 
ugodilo
Robert Mulec je nato zoper Zdrav
stveni dom Izola sprožil postopek 
zaradi neveljavnosti redne odpo
vedi pogodbe o zaposlitvi in nee
nakega obravnavanja. S sodbo z 
dne 4.7.2011 je Delovno sodišče v 
Kopru tožbenemu zahtevku ugo
dilo.
Sodišče je ugotovilo, da je bila od
poved pogodbe nezakonita.

Odločili so se za izvensodno 
poravnavo
Robert Mulec je v individualnem 
delovnem sporu, uspel predvsem 
zato, so še zapisali v objavi za jav
nost, ker je bil v času odpovedi 
pogodbe o zaposlitvi predstavnik 
delavcev v svetu zavoda Zdrav
stvenega doma Izola, kar pa Kalan 
Živčeceva pri odpovedi pogodbe o 
zaposlitvi ni upoštevala.
Zaradi mirne rešitve spora in v izo- 
gib nastanku nadaljnjih stroškov, 
je še zapisano v sporočilu za jav
nost, sta Zdravstveni dom Izola in 
Robert Mulec sklenila izvensodno 
poravnavo.
Na podlagi le-te je tožeča stranka, 
torej ZD Izola, slednjemu izpla
čala 15.000,00 eur iz naslova 
odpravnine in 25.000,00 eur iz 
naslova odškodnine, kar je pred
stavljajo za Zdravstveni dom Izo
la strošek v višini 84.259,52 eur. 
Razlika v višini 44.259,52 eur je šla 
za različne prispevke iz plače.

Kalanova pojasnjuje
Kalan Živčeceva pa očitke odločno 
zavrača in opozarja predvsem na 
to, da so odgovorni, ki pod obve
stilo za medije niso niti podpisani, 
z vsemi informacijami razpolagali 
že pred meseci in, pravi, če bi imeli 
v ovadbi kakršenkoli temelj ter bi 
resnično želeli delovati v dobro ZD 
Izola, bi ukrepali nemudoma, ko 
so jim bila dejstva znana. „Ponov- 
no gre za še en orkestriran napad 
na mene osebno, kot tudi funkcijo 
predsednice Zdravniške zborni
ce Slovenije. Napad se ni zgodil 
slučajno, temveč prav v trenutku, 
ko potekajo volitve predsednika 
Zdravniške zbornice Slovenije. 
To je še ena v seriji neutemeljenih 
ovadb ob čemer je potrebno pou
dariti, da je lažno podajanje ta
kih ovadb kaznivo dejanje, česar 
se ovaditelji premalo zavedajo", je 
zapisala Kalan Živčeceva.
Gordana Kalan Živčec pravi še, da 
je kot v.d. direktor javnega zavoda 
ZD Izola ravnala izključno v inte
resu zavoda samega, saj je iz po
slovnih razlogov podala odpoved 
delavcu, katerega naloge so v ve
čini že opravljali drugi zaposleni. 
„Ob tem pa je imel z dokončano 
6. stopnjo izobrazbe celo plačo 
zdravnika specialista in mu je 
nadaljnje izobraževanje s promet
nega področja omogočil in plačal 
z denarjem ZD Izola takratni in 
sedanji direktor ZD Izola."
Bivša v.d. Direktorja ZD Izola je 
tudi zapisala, da je Nadzorni odbor 
občine Izola za čas njenega vode
nja javnega zavoda ZD Izola podal 
pozitivno oceno, ter da je šlo v tem 
primeru za ..prijateljsko" porav
navo med sedanjim direktorjem 
in bivšim zaposlenim. „Seda- 
nji direktor ni uporabil nobenih 
pravnih sredstev, da bi na zakonit 
način pripeljal sodni postopek gle
de odpovedi delovnega razmerja 
iz poslovnih razlogov, do konca. 
Breme take poravnave je izključ
no njegova odgovornost, vključno 
s finančnimi posledicami, ki jih je 
povzročil. “

Za konec je Kalan Živčeceva še po
vedala, da je zaposlovanje velikega 
števila nemedicinskega kadra v 
zdravstvenih inštitucijah negospo
darno, saj je potrebno denar name
niti za zdravljenje bolnikov.

Pozabljivost?
Zanimivo je, da so iz tajništva 
Zdravstvenega doma poslali 
sporočilo o ovadbi Kalanove na 
naslove več časopisnih hiš, med 
njimi pa ni bilo uredništva Man- 
drača. Glede na to, da nas vedno 
najdejo, ko je treba brezplačno 
najaviti kakšno njihovo akcijo 
verjamemo, da je šlo za pozablji
vost. Če pa ni šlo le za pozablji
vost pa je tudi prav. ur

Izolske prostovoljke v Bruslju
Točno ste prebrali. V prvi polovici 
2012 se je del najzaslužnejših pro
stovoljk, ki delujejo v evropskem 
projektu Starejši za starejše - DU 
Jagodje - Dobrava, na povabilo EU 
poslanca Jelka Kacina, udeležil 
štiridnevnega izleta v EU parla
ment v Bruselj.
Bilo je naporno, saj je v eno smer 
kar nekaj čez 1000 km. Mi smo bili 
ubogi, poslancem je lažje, se vozi
jo z letalom. Nas je vozil Street tour 
Portorož in nam še poklonil izlet v 
okoliška mesta. Za popotnico (za
jtrk, malico) so poskrbeli prijazni 
donatorji. Celo na žejo niso pozabi
li. Človeku je kar prijetneje pri srcu, 
ko vidi, da se prostovoljno delo s 
starejšimi tudi ceni in nagrajuje. Še 
lepša je bila ugotovitev, da je pro
stovoljstvo na južnem Primorskem 
zelo razvito. Dragocena izmenjava 
mnenj in izkušenj je prijeten izlet 
preoblikovala v strokovno srečanje. 
Nabiranje novih izkušenj, pa lepota 
mest, pokrajine ob poti, »delovno 
vzdušje ob obisku EU parlamenta« 
in pogovor z EU poslancem, so zao
krožili naš izlet.
Uspešna vrnitev domov in prijetno 
druženje bo tudi nam trem iz DU 
Jagodje Dobrava, Vandi Hlaj, Veri 
Jakopič in Jožici Salkovič, ostalo 
v lepem spominu. Kot prostovoljci 
EU projekta Starejši za starejše, si 
želimo poglobljenega, uspešnega 
in predvsem koristnega sodelovanja 
doma v Izoli in krajevnih skupnosti. 
Želimo pomagati tistim, ki pomoč 
potrebujejo ali jo bodo še potrebova
li. S skupnimi močmi smo močnejši 
in več lahko naredimo. Na lepši ju
tri, ki si ga kljub starosti zaslužimo

A.S.

Upokojenci iz Jagodja balinajo
Letos v Krajevni skupnosti Jagodje-Dobrava praznujemo tudi 20-letnico de
lovanja našega društva upokojencev.Ob tem jubileju smo na našem balin
išču organizirali prvi turnir balinarjev upokojencev občine Izole.Udeležilo 
se ga je šest ekip.Pokal je ostal v domačem društvu Jagodje-Dobrava, drugo 
mesto je dosegla ženska ekipa, tretji pa so se uvrstili upokojenci, ki svoj 
prosti čas preživljajo na starem balinišču v parku Arrigoni. 
Adriatic-Slovenici - Agent-u Izola se zahvaljujemo za darovane majice,

Izola v Ljubljani
V prostorih Društva za 
teorijo in kulturo hen- 
dikepa na Metelkovi, so 
v četrtek odprli razstavo 
fotografij Izolana Duša
na Ambroža. Seveda je 
na fotografijah veliko 
Izole, ki jo bomo lahko 
ponovno občudovali 
tudi v sklopu raztav 
Umetnost na cesti.
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0 Slovenskem z veliko začetnico
V izolskem kulturnem domu so v soboto, 21. aprila, podelili že 19. nagrado Alojza Kocjančiča. Nagrada je namenjena tistim kulturniš
kim in javnim delavcem, ki s svojo ustvarjalnostjo, raziskovalnostjo ali osebnim angažmajem ohranjajo jezikovno izročilo slovenskega 
dela Istre. Številni istrski ustvarjalci sicer pravijo, da Istre ni mogoče deliti na slovensko in hrvaško, a danes je pač tako.
Tudi zato pa tudi zaradi dejstva, da 
morajo nagrajenca potrditi vsi trije 
občinski sveti Izole, Kopra in Pira
na in ne kakšna stanovska komisi
ja, je tej nagradi dodalo nekakšen 
politični predznak, ki si ga vseka
kor ne zasluži. V spominu seveda 
ostaja tudi zavrnitev predloga o po
delitvi nagrade publicistu Milanu 
Gregoriču, kar so pred leti izglaso
vali prav izolski občinski svetniki.
Letos takšnih dvomov in pripomb ni 
bilo, čeprav gre tudi v tem primeru 
za dobitnika, ki se ukvarja skoraj 
izključno s slovensko komponento 
tega dela Istre. Študijski krožek Be
seda Slovenske Istre se namreč že 
16. let ukvarja z raziskovanjem, za
pisovanjem in ohranjanjem jezikov
nega izročila Slovenske Istre. Prvih 
pet let ga je vodila sociologinja Leda 
Dobrinja, enajst let pa ga uspešno 
vodi Nadja Rojac iz Trsta. Nagrado 
je podelil predsednik komisije za 
Kocjančičevo nagrado Koni Steinba- 
cher v spremstvu članov komisije,

Svi'
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ŠK, ki deluje v okviru Andragoške
ga centra Slovenije, so ustanovili 
leta 1995 v Loparju, v Hiši od Čuda, 
z namenom, da bi med avtohtonim 
slovenskim prebivalstvom Istre oži
veli kulturno in prosvetno delova
nje, ki je bilo prekinjeno v času 1. 
sv. vojne in z 20-letnim obdobjem 
fašizma.
Letošnjega nagrajenca sta sicer 
predlagali Nada Morato iz KD Kor
te in dr. Nevenka Bogataj z Andra
goškega centra Slovenije, komisija 
in občinski sveti treh istrskih občin 
pa so pritrdili njunemu predlogu.
Na prireditvi so bili tudi predstav
niki vseh treh občin, izolsko je za
stopal župan Igor Kolenc, ki je imel 
tudi krajši nagovor, v kulturnem 
programu pa je Vanja Koren, inter
pretirala Kocjančičevo pesem Istra, 
nastopile so štiri flavtistke domače 
glasbene šole, Metka Avdič Batista 

| s in skupina Vruja. d.m.

ki jo sestavljajo še: Toni Biloslav, 
Anton Baloh, Vanja Pegan, Marina 
Hrs in Gabrijela Dolinšek. Nagra
do pa so prejeli člani študijskega 
krožka: Marija Koren, Ivan Novak, 
Danila Tuljak in Marija Jerman ob 
mentorici Nadji Rojac.
Sicer pa s študijskim krožkom, ki iz
daja zbornik Brazde iz trmuna, so
delujejo tudi nekateri izolski avtorji, 
od Nade Morato do Dinka Bizjaka,

Gledališki spektakel iz Milj
Več kot štirideset nastopajočih, od igralcev do pevcev, plesalcev in tolkalcev iz 
Milj je nedeljo v vseh pomenih besede napolnilo izolsko gledališko dvorano. 
Predstava, ki temelji na znani knjigi in risanki Levju kralj je prirejena današnje
mu času, vendar ohranja prijaznost tega vrhunskega mladinskega dela.
Colori smaglianti, gioco di luči, ritmi incalzanti, estroma cura per sce- 
nografia, costumi, trucco e partcolari, con valenti interpreti che si diver- 
tono a far divertire. Questo ha reso unico nel suo genere lo spettacolo 
presentato la scorsa domenica e intitolato SIMBA...TICAMENTE.

Patricija Sosič v družbi naj bralcev
Ob svetovnem dnevu knjige, ki ga obeležujemo 23. aprila, in letošnjem urad
nem začetku projekta Primorci beremo smo v izolski mestni knjižnici spoznali 
Patricijo Sosič, izolsko pesnico, ter podelili priznanja »naj bralcem knjižnice«.
Patricija Sosič zagotovo ni zgolj pesnica, je vsestranska umetnica, žen
ska, ki nikoli ne presahne. Tako kot njena volja do življenja, gibanja, 
pisnega ustvarjanja. Pri Patriciji Sosič nikoli ne veš, kaj jo prehiteva, ali 
misli, ali slutnje; ko pa začutiš njeno poezijo, veš, da časa ni, da angeli 
so, da so epizode, ki jih živimo sad ljubezni, sreče in bolečine.
Na pesniškem večeru je Patricija Sosič spregovorila še o ljudeh, ki so zazna
movali njen obstoj, o naključjih, o vzporednostih med poezijo in plesom, o 
ustvarjanju v času krize,... Patricija Sosič, ki je pred leti izdala svoj pesniški 
prvenec »Na sipinah časa« in je lani skupaj še z dvanajstimi izolskimi pe
snicami objavila svoje poezije v zbirki »Bilke v burji - Fuscelli nella bora«, 
je na tokratnem literarnem večeru predstavila tri skope svojih še neobjavlje
nih poezij z izrazito eksistenčno noto, katerim je kot naročen sledil glasbeni 
intermezzo saksofonista Mateja Kužela.

La trama, tratta dal famoso cartone animato ‘Tl Re Leone”, e’ stata sag- 
giamente mixata con la realta’ moderna: spazi pubblicitari, telegiornali, 
interviste, punzecchiature e frecciatine alTattuale situazione politico - 
sociale, tutto in chiave comica, senza sbavature, senza mai strafare e 
seguendo sempre il filo conduttore della trama del famoso film di Walt 
Disney. Un saggio e dosato lavoro degli sceneggiatori Michela Marassi, 
Cesare Tarabocchia, Erika Verzier e Diana Salvadori, realizzato con 
grande saggezza e professionalita’ dalla regista Manuela Montrone.
Gli oltre quaranta interpreti tra attori, cantanti, ballerini e percussionisti, 
molti anche giovanissimi, per le loro performance si sono avvalsi non solo 
del colorato palcoscenico, ma anche della platea, formando un tutfuno 
col pubblico isolano. Quest’ultimo, pienamente coivolto, ha partecipato 
alla grande gioia e vitalita’ degli esecutori, con ripetuti applausi, ma an
che accompagnando, battendo le mani, i tanti ritmi africani e moderni, 
inseriti in questo ottimo ed esaltante spettacolo, presentato dal Gruppo 
d’Animazione delTAssociazione “Persemprefioi” di Muggia e organizza- 
to dalla Comunita’ degli Italiani “Dante Alighieri” di Isola. ad
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Ob zaključku večera je Darja Kromar v imenu knjižničark in knjižničarja 
Mestne knjižnice Izola podelila priznanja in knjižne nagrade »naj bralcem 
knjižnice« minulega leta. Za »naj bralko« do 18. leta je bila izbrana 13- 
letna Anja Lakoseljac, ki knjižnico obiskuje od malih nog in je nikoli 
ne zapusti brez opaznega kupa knjig. Njena ljubezen do pisane besede 
jo velikokrat zanese tudi na oddelek za odrasle bralce. »Naj bralec« med 
odraslimi je postal Tine Nadižar, »požiratelj« leposlovnih, strokovnih in 
tudi znanstvenih del, ter zelo velik ljubitelj in poznavalec filmov. Kot 
»naj bralna družina« pa se je v letu 2011 izkazala družina Zudič. Članice 
družine Zudič, mama Natalija, hčerki Eva Ana in Gaja si redno izposoja

jo tako leposlovne kakor strokovne knjige. 
Navdušujoč je predvsem izbor strokovnih 
del najmiajših članic družine, ki sega vse od 
zgodovinskega do astronomskega področja 
in priča o njunem zanimanju za znanost in 
o potrebi po razumevanju, katero uspešno 
zadovoljujeta v naši knjižnici.
Poezija, proza, bralna značka, dnevi knjige, 
literarni ustvarjalci, knjižnica, naj bralci, 
Primorci beremo 2012 - vse to nas opozar
ja, da je knjiga živa - ne glede na vse, če ve
ste, kaj mislim. Ksenija Orel
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Hudales še povečal zbirko kolajn
Nogomet

3. SNL-zahod
Rezultati 19. kroga:
Tolmin : AH Mas Tech 3:1 (1:0)
II. Bistrica : Zarica Kranj 0:1 (0:0) 
Calcit Kamnik : Svoboda Lj 4:0 
(1:0)
Ivančna Gorica : Krka 1:2 (0:0) 
Izola : Jesenice 3:0 (3:0)
Brda : Adria Miren 0:2 (0:1) 
Zagorje : Jadran Dekani 2:1 (1:0)

Izola : Jesenice 3:0 (3:0)
Izola, 22.04.2012 ob 17.00, gledal
cev 150
Izola: Rupnik Anže, Tokalič Ilija, 
Pijalič Ernest, Mačkovšek Uroš, 
Mehič Almir, Štulac Matija (Čeh 
Gregor 46’), Stojanovič Niko
la, Mikac Gregor, Lizalovič Adis 
(Džajič Sean 65’), Simčič Matija, 
Maver Luka (Husarevič Benjamin 
46’) (Koprivec Alen, Husarevič Be
njamin, Džajič Sean, Čeh Gregor, 
Šebalj Mitja, Cvetkovič Nicolo) 
Strelci: 1:0 - Maver Luka (9’), 2:0 
- Tokalič Ilija (23’), 3:0 - Tokalič 
Ilija (26’)
Rumeni kartoni: Maver Luka 
(35’), Stojanovič Nikola (37’), Mi
kac Gregor (45’)
Rdeči kartoni: Pijalič Ernest (65’), 
Mikac Gregor (78’)

Članska liga MNZ 2011- 
2012
Rezultati 13. kroga:
Jadran HK P Mahnič : Portorož Pi
ran 3:0 bb
Košana : Železničar 0:2 (0:1)
Mas Tech Postojna : MND Tabor 
0:0 (0:0)
Gažon : Cerknica 2:3 (1:0)_______

Rokomet

Usodna nezbranost v zadnjih 
minutah tekme
Ribnica Riko hiše - Istrabenz pli
ni Izola 32:30 (17:18)
1P Izola: Gregorič, Kevič, Poni
kvar, Božič 11 (3), Stepančič 3, 
Kojič 1, Bubnič 2, Gorela 6, Čebo
kli, Vukovič 5, Fidel 1, Smolnik 2, 
Apat.
V dvotedenskem premoru so si 
naši fantje nabrali dovolj moči in 
se pošteno udarili s favorizirano 
ekipo Ribnice. Pretežni del sreča
nja sta si bili ekipi enakopravni na 
parketu, v zadnjih treh minutah 
pa naši niso uspeli premagati do
mačega vratarja. V 57. minuti se 
je pri izenačenem izidu še izka
zovala možnost, da bi iz dvoboja 
potegnili obe ali vsaj točko, a so 
Ribničani v izteku tekme podvojili 
vodstvo ter izničili vse možnosti 
za dobro voljo Izolanov.
V vratih sta tokrat stala Dragan 
Kevič ter Martin Gregorič, ki je 
bil tokrat v svoji vlogi uspešnejši 
od svojega kolega.

Izolani, ki sicer že igrajo brez dveh 
poškodovanih igralcev (Čosič in 
Spegel), so tokrat nastopili še brez 
poškodovanega Jureta Jelovčana. 
To je spremenilo obrambno takti
ko, vendar je sistem 6:0 deloval 
zanesljivo vso tekmo.
Sprva so gostitelji povedli za štiri 
zadetke, a so jih naši dohiteli na 
deseti točki (17. minuta), zatem pa 
sta se ekipi do odmora izmenjevali 
v vodstvu.
Strelsko tudi tokrat naši niso bili 
najbolj razpoloženi: izjeme so Pe
ter Božič in Jan Gorela v prvem 
ter Jakob Vukovič v drugem delu. 
Slednji od 45. minute s štirimi za
porednimi zadetki ni dovolil, da bi 
Ribnica pobegnila, s čimer so naši 
tudi ohranjali rezultatsko ravnotež
je z domačini.
Verjetno si bodo Izolani še najbolj 
zapomnili poldrugo minuto pred 
koncem tekme, ko niso izkoristili 
treh idealnih možnosti za vodstvo. 
To pa je uspelo Ribnici, nakar so 
naši dobrih dvajset sekund pred 
koncem zapravili protinapad za ize
načenje. Zatem je Ribnica prišla do 
žoge in z novim zadetkom do konč
ne zmage.
Jakob Vukovič: Igrali smo dobro, 
le na koncu nas je zapustila športna 
sreča. Zdaj je najbolj pomembno, 
da v soboto zmagamo, zato vabim 
vse navijače, da pridejo na dvoboj s 
Šmartnim. BV

Kickboxing in Taekvvondo

Jaka Hudales dvakratni evropski 
prvakvTaekvvondoju!
Hudales na evropskem prvenstvu v 
Taekvvondoju osvojil posamični in 
ekipni naslov evropskega mladin
skega prvaka.
Pretekli vikend se je v Mariboru 
odvijalo evropsko prvenstvo v Ta
ekvvondoju po ITF verziji, kjer se je 
za odličja potegovalo 31 reprezen
tanc stare celine s 490 predstavniki. 
Slovenske barve in s tem tudi izol
ske je branil odlični Jaka Hudales, 
ki je dosegel dvojno zmagoslavje. 
Prvo že v petek, ko je v posamič
ni mladinski konkurenci do 70 kg 
osvojil zlato medaljo in se okitil z 
naslovom evropskega prvaka. Pot 
do tega naslova je bila tlakovana s 
petimi zmagami, pri čemer je za
dnjo dosegel nad odličnim irskim 
predstavnikom po izenačeni borbi, 
ki jo je Hudales odločil v svojo korist 
prav v zadnjih sekundah.
Z dobrimi nastopi med posamezni
ki si je Hudales priboril vstopnico 
za nastop v izbranem moštvu petih 
slovenskih borcev, ki so se v nedeljo 
pomerili še v ekipnem tekmovanju. 
Tudi tu je svojo nalogo odlično opra
vil, saj je z nizom samih zmag ve
liko prispeval h končnemu naslovu 
evropskih ekipnih prvakov za slo
vensko izbrano vrsto.

Jaka Hudales, sicer član izolskega 
kickboxing kluba KiT, s tema na
slovoma le še potrjuje da ga ne gre 
več smatrati zgolj za perspektiv
nega, temveč za že uveljavljenega 
športnika, čigar ime odmeva tudi 
na mednarodnih prizoriščih. Svoj 
pri naslov evropskega prvaka je 
osvojil že kot 13-letnik na Portu
galskem, na svetovnem prvenstvu 
v Napoliju pa je pristal na 5. mestu. 
Nastop na evropskem prvenstvu v 
Puli (2009) je kronal z osvojitvijo
2. mesta. Zbirki medalj je dodal 
srebrno medaljo na svetovnem pr
venstvu v Beogradu (2010), v letu 
v 2011 pa še 3. mesto na evrop
skem prvenstvu v Lignanu.
Člani KiT Izola so bili tako minuli 
vikend aktivni udeleženci, kar na 
dveh prizoriščih, saj so v avstrij
skem Innsbrucku sodelovali tudi 
na svetovnem pokalu Austrian 
Classics 2012, katerega se je ude
ležilo okrog 1700 tekmovalcev iz 
30 držav.
Na tekmovanju sta med mlajšimi 
kadeti v disciplini šemi contact 
nastopila Rene Ristovski in Seba
stijan Lazar, oba v kategoriji do 
42 kg, slednji tudi do 37 kg.
Za oba sta bila usodna madžarska 
tekmovalca, ki sta jima preprečila 
uvrstitev v višji krog tekmovanja.
V kategoriji do 37 kg se je Sebasti
jan Lazar v drugem kolu pomeril z 
italijanskim tekmovalcem, ki ga je 
premagal z minimalno razliko. 
Strokovno vodstvo kluba je zado
voljno z nastopi obeh tekmoval
cev, saj sta brez treme prestala 
krstni nastop na tako velikem te
kmovanju. Vsekakor pa imata v 
starejšem klubskem kolegu Huda- 
lesu svetel vzor za prihodnost.

Judo

Pokal Citta' Murata 2012
Judo klub Izola je nastopal v itali
janski pokrajini Vittorio Veneto v 
mestu Cittadella, kraju poznanem 
po zgodnjem srednjeveškem mes
tnem obzidju, po katerem turnir 
tudi nosi ime.
Lep uspeh je dosegla Lea Knez v 
kat. do 52 kg (kadetinje) in sicer 
drugo mesto.____________________

Kegljanje

Izolani uspešni
Po ligaških tekmovanjih keglji ne 
mirujejo. Na kegljiščih v Kopru in 
Izoli je bilo odigrano prvenstvo 
obale za posameznike in posame
znice, na katerem so bili kegljači 
Izole po pričakovanju uspešni, 
zlasti pri članih, kjer so osvojili 
prva tri mesta.
Rezultati članic:
1. Milost Nataša - Adria 592 / 565 
1157 P.K.
2. Samec Nives - Adria 577 / 542 
1119
3. Stankovič Valentina - Izola 546 
/ 564 1111
4. Mlač Magda - Izola 515 / 544 
1059
5. Lisjak Marijela - Adria 544 / 514 
1058

Napoved tekme
RD IZOLA ISTRABENZ PLINI: RD ŠMARTNO

Najpomembnejša tekma sezone v soboto 28.04. s Šmartnim
Po velikonočnem premoru se skoraj po dobrem mesecu premora vrača 
v Izolo prvoligaški rokomet. Tekma s Šmartnim bo tekma, ki ima velik 
pomen, saj bi zmaga skoraj že zagotovila obstanek domače ekipe v elit
ni slovenski rokometni ligi.
Ekipa iz Šmartnega nas je v rednem delu dobro "ožela”, saj smo z njimi 
iztržili le točko. Tako, da čeprav smo v prvi tekmi s Šmartnim v konč
nici zmagali v gosteh, se bomo morali dobro potruditi da bo rezultat v 
našo korist.
Fantje so dobro motivirani čeprav okrnjeni, saj po poškodbi Čosiča se 
je poškodoval tudi krožni napadalec Jelovčan.
Ob bučnem navijanju smo prepričani da bo publika osmi igralec v dvo
rani, ki bo pripomogla pozitivnemu rezultatu in veselju.
Tekma bo v soboto, 28.04.2012 ob 19.00 uri v športni dvorani v Kraški 
ulici v Izoli.
Vabljeni v čimvečjem številu!!
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Rezultati člani:
1. Gorjup Gorazd - Izola 581 / 655 1236 RK.
2. Kumar Sebastjan - Izola 588 / 630 1218
3. Širca Borut - Izola 586 / 630 1216
4. Konec Dominik-Adria 585 / 621 1206
5. Pahor Etbin-Izola 572 / 587 1159 
Na državno prvenstvo so se pri 
članicah uvrstile prve štiri pri čla
nih pa prva dva tekmovalca.

Druga izolska ekipa pa se je na 
kegljišču v Kopru in Izoli pomeri
la z ekipo Portoroža za nastop na 
kvalifikacijah za popolnitev 3. lige 
zahod.
Na obeh srečanjih so bili Izolani 
boljši in sicer v Kopru za 64 ke
gljev 3173 : 3109 v Izoli pa za 225 
kegljev 3456 : 3231 in se tako uvr
stili v nadaljnje tekmovanje.
Za Izolsko ekipo so nastopili: 
Pavlovič Dušan 556 / 608 1164 P.K. 
Kogoj Vedran 527 / 626 1153 
Mars Ivan 553 / 593 1146 
Pahor Etbin 534 / 572 1106 
Marinac Henrik 494 / 543 1037 
Cvejanov Milan 509/ 514 1023 

g-g-______________________________ _

Namizni tenis

l.SNTL-članice
Kajuh: Arrigoni 3:5
Zadnji IS.krog v letošnjem prven
stvu so igralke Arrigonija igrale v go
steh proti ekipi Kajuha iz Ljubljane. 
Dvoboj je bil izenačen do rezultata 
2:2 nato so mlade igralke Arrigonija 
povedle in obdržale vodstvo do kon
ca dvoboja.
Po dve zmagi sta za ekipo prispevali 
Urška Čokelj in Nika Veber eno te
kmo pa je zmagala Katrina Sterchi. 
Letošnje prvenstvo bi pri dekletih 
lahko razdelili na dva dela. Na prvi 
jesenski del kjer sta igrali iskušeni 
Jani Ludvik in Kristina Rahotin ter 
mlajše igralke. Celotna ekipa je odi
grala ta prvi del skoraj brez napak.
V kolikor ne bi bilo tekem ob sredah 
in nekaj težav z zdravjem, bi lahko 
bili na koncu tega dela tudi drugi.
V drugem spomladanskem delu je 
ekipa nastopila pomlajena. Ekipi se 
je poznalo, da manjka vsaj ena izku
šena igralka, ki bi v dvoboju držala 
rezultat. Vsekakor pa smo zadovolj
ni, da smo zmagali zadnjo tekmo v 
letošnjem prvenstvu.
Tako so članice osvojile končno 
sedmo mesto. Za ekipo so v letošnji 
tekmovalni sezoni nastopile: Jana 
Ludvik, Kristina Rahotin, Urška 
Čokelj, Maja Milenkovski, Katrina 
Sterchi in Nika Veber.

Člani v kvalifikacijah za prvo ligo

2.SNTL-člani
Arrigoni: Triglav Kranj 5:2
V 12.krogu so člani igrali doma prvo 
tekmo proti Triglavu iz Kranja. Od
ločilno tekmo za drugo mesto v ligi 
so Izolani odlično začeli.
Takoj v prvem krogu so povedli 3:0 
kar je dalo slutiti, da bo zmaga osta
la v Izoli. Od tu naprej so nasprot
niku prepustili le še 2 zmagi in obe 
točki sta zasluženo ostali v Izoli. Po 
dva dvoboja sta za ekipo prispevala 
Simon Frank in Erik Pavlin enega 
pa Admir Muratovič.

Kapučino šport

Arrigoni: Križe 5:0
Popoldansko tekmo so naši igral
ci igrali proti sedmouvrščeni ekipi 
Križ. Da bi ohranili drugo mesto in 
se uvrstili na kvalifikacije za prvo 
ligo, je prišla v poštev samo zma
ga. Tu so naši igralci potrdili vlogo 
favorita in zmagali brez najmanjših 
težav gladko 5:0.
Po dve zmagi sta za ekipo prispeva
la Gregor Vukovič in Simon Frank 
eno pa Erik Pavlin. Tako so naši 
člani presegli vsa pričakovanja in na 
koncu osvojili drugo mesto v 2.ligi, 
ki je štela letos štirinajst ekip. Prva 
je bila okrepljena ekipa Iskre Avto- 
elektrike, ki v prvenstvu ni dožive
la poraza. Tretja je bila Ljubljanska 
Olimpija četrti pa Triglav iz Kranja. 
Za ekipo so v letošnjem prvenstvu 
nastopali: Simon Frank, Kristjan 
Ludvik, Gregor Vukovič, Admir 
Muratovič in Erik Pavlin.
Ekipo sedaj čakajo kvalifikacije 
za uvrstitev v prvo ligo proti ekipi 
Kerne II iz Puconcev.

Jadranje

ISAF regata v Hyerresu
V Hyeresu je prvi dan 4. ISAF-ove re
gate svetovnega pokala zaznamoval 
močan veter, ki je v sunkih presegel 
celo 40 vozlov. Organizatorju tako 
ni uspelo izpeljati vseh predvidenih 
regat, je pa izpeljal vse, v katerih so 
nastopali slovenski tekmovalci. 
Odlično se je odrezal Vasilj Žbogar, 
ki je z enim 6. in enim 4. mestom 
v razredu finn zasedel skupno 3. 
mesto po prvem tekmovalnem dne
vu. Gašper Vinčec je bil po prvem 
plovu 22. in po drugem odličen tre
tji, kar v tem trenutku zadostuje za 
skupno 12. mesto.
Tudi jadralci v razredu laser so odja
drali dve regati. Naš najboljše uvr
ščeni je Karlo Hmeljak na 21. mestu 
(5.,10.), Nik Pletikos se je uvrstil na 
77. mesto (22., 28.) ter najmlajši od 
105 tekmovalcev na štartu, naš mla
dinec Žan Luka Zelko, na 93. mesto 
(30., 31.).
V ženskem dvosedu 470 sta Tina 
Mrak in Teja Černe prvi plov kon
čali na 22. mestu in drugega na 10., 
skupno sta trenutno na 15. mestu.
V moškem dvosedu 470 sta se An
draž Gulič in Tim Podlogar uvrstila 
na 72. mesto (31., DNF), Mitja Mi
kulin in Sebastjan Prinčič pa sta 
ostala brez uvrstitve (DNF, DNF). 
Naslednji dan so se v Hyeresu ja
dralci pomerili v tretji in četrti rega
ti. Nekoliko manj vetra so imeli kot 
dan prej, pa vseeno dovolj za napete 
boje.
Še najbolj tesen se bije med Gašper
jem Vinčecem in Vasilijem Žbo
garjem. Gašper je danes v prvi re
gati zaključil kot četrti in Vasilij kot 
šesti. V drugi so Gašperju dosodili 
OCS, Vasilij pa je končal kot sedmi, 
tako da je v sedanji skupni uvrstitvi 
Vasilij na 5. mestu in Gašper na 12.. 
Mitja Mikulin in Sebastjan Prin
čič sta včerajšnje tehnične težave s 
svojo 470-ko uspešno rešila in da
našnjo prvo regato končala na 11. 
mestu, za drugo pa dobila OCS in 
tako na koncu pristala na 71. mestu.

Andraž Gulič in Tim Podlogar sta
danes končala kot 37. in 35. in sta 
v skupni razvrstitvi po štirih regatah 
na 76. mestu.
Tina Mrak in Teja Černe sta danes 
odjadrali za 22. in 33. mesto in sta 
trenutno skupno 19.
V razredu laser standard je Karlo 
Hmeljak zaključil z BFD (diskvali
fikacija s črno zastavo)in 14., kar je 
dovolj za trenutno skupno 42. me
sto. Nik Pletikos je po današnjem 
dnevu skupno 68., prvo regato je 
končal na 21. in drugo na 18. me
stu. Naš najmlajši, še mladinec Žan 
Luka Zelko, je prijadral eno 32. in 
eno 24. mesto in je skupno na 93. 
mestu.

Zaradi napovedanega močnega vetra 
je regatni odbor tretji regatni dan, v 
sredo, prestavil na zgodnješo uro, 
tako da se je večina plovov začela že 
ob 9. uri zjutraj.
Zvezde, sonarji in 29-erji so odja
drali le eno regato, finni so se zju
traj sicer odpravili na vodo, a so jim 
zelo kmalu razobesili kodeks in jih 
vrnili na obalo, 2.4mR in skudi so 
prav tako ostali na kopnem, ostali 
razredi pa so odjadrali po dva pred
videna plova.
Mitja Mikulin in Sebastian Prin
čič, 470, sta odjadrala za dve dva
najsti mesti in svojo skupno uvrsti
tev krepko izboljšala, z včerajšnjega 
71. mesta na današnje 55. Andraž 
Gulič in Tim Podlogar sta prav tako 
jadrala boljše kot dan prej, končala 
na 37. in 34. mestu in za eno mesto 
izboljšala skupno uvrstitev, trenut
no 75. mesto.
Tudi Tina Mrak in Teja Černe, 470, 
sta se v močnem vetru znašli veliko 
boljše kot v torek in si prijadrali eno
10. in eno 15. mesto, kar ju trenutno 
uvršča na skupno 16. mesto.
V razredu laser standard je Karlo 
Hmeljak zaključil kot 17. in 24. in je 
na skupni lestvici na 47. mestu Nik 
Pletikos je zaključil kot 26. in_27. 
in je skupno 74., naš najmlajši Žan 
Luka Zelko pa je bil na prvem štar
tu prehiter (BFD), v drugem pa ni 
startal in je trenutno na 101. mestu. 
Danes je začetek predviden za ob
11. uri.

Na Ptuju kriterijska regata
Ta konec tedna, od 20. do 22. aprila, 
se je na Ptujskem jezeru v organi
zaciji BD Ranca Ptuj odvijala regata 
JADRO RANCE 2012, na kateri so se 
pomerili jadralci v razredih optimist 
(41 jadralcev) ter nekoliko slabše 
zastopanih razredih laser 4.7 in la
ser radial, s po tremi jadralci.
Po šestih odjadranih plovih smo do
bili skupne zmagovalce po posame
znih razredih.
Optimist - skupno
1. Liam Orel, JK Jadro (16)
2. Lara Poljšak, JK Pirat (17)
3. Toni Vrščaj, WSC Črnomelj (20) 
Optimist - deklice
1. Lara Poljšak, JK Pirat (17)
2. Jana Germani, JK Izola (23)
3. Mara Turin, JK Izola (38) 
Optimist - kadeti
1. Davor Stanišič, ŠD Piran (90)
2. Luka Lovrič, JK Burja (108)
3. Matej Planinšič, JK Pirat (110)

m/wdm/m: 9

Laser radial
1. Uroš Judež, BD Ranca (7)
2. Jure Medved, BD Ranca (10)
3. Vid Lah, BD Ranca (10)
Laser 4.7
1. Urša Kraševac, ŠJK Sl. Bistrica (5)
2. Vitjan Bužan, JK Jadro (9)
3. Samuel Plečko, BD Ranca (14)

Strelstvo

V nedeljo, 22.4.2012, je v Piranu po
tekalo zadnje, 6. kolu Primorsko-no- 
tranjske-kraške lige zahodne regije. 
Med Cicibani je z zračno puško Tai 
Brdar dosegel deveto mesto, v kate
goriji Mlajši pionirji pa je Gabrijel 
Brecelj zmagal, Tim Krušvar je bil 
tretji, Enej Kozlovič pa šesti, tako da 
so ekipno spet pometli s konkuren
co. Med mladinci je bil Enej Šuštar 
peti, Nikolas Grbac šesti in Daniele 
Quassi osmi, ekipno pa so bili drugi.
V kategoriji Članice je bila Dolores 
Šuštar tretja, Patricija Memon peta 
in Dragica Tokmadžič sedma, ekipa 
pa se je v družbi članov in članic 
uvrstila na četrto mesto. Veterani 
nad 60 so zasedli tretje (Darij Ban) 
oz. deseto mesto (Ivan Božič), med 
veterani nad 70 je bil Ivan Fidel peti, 
kar je skupni ekipi veteranov pri
neslo ekipno peto mesto. Z zračno 
pištolo je bil v kategoriji Mladinci 
Leon Memon četrti, med člani pa so 
bili Ivan Božič na 13., Enio Božič na 
17. in Lasovan Brdar na 18. mestu, 
ekipno so se nato Leon, Ivan in Enio 
uvrstili na 4. mesto. V kombinaciji 
zračna puška in pištola se je Ivan 
Božič uvrstil na 8. mesto.
V Končni uvrstitvi se zrcalijo uspehi 
cele sezone, rezultati pa so razve
seljivi: začetnik-ciciban Tai Brdar je 
bil deseti, v kategoriji Mlajši pionirji 
pa je bila Izola spet premočna: Enej 
Kozlovič na 1. mestu, Gabrijel Bre
celj na tretjem ter Tim Krušvar na 
četrtem mestu (ekipno prvo mesto). 
Med Pionirji je bil Jaka Jakin Lazar 
na 17. mestu, Mladinci, ki so bili eki
pno drugi, pa so posamično dosegli 
četrto (Enej Šuštar), osmo (Nikolas 
Grbac) in deseto mesto (Daniele Qu- 
assi) .Članice Patricija Memon, Dolo
res Šuštar in Dragica Tokmadžič, ki 
so posamično dosegle četrto, peto in 
sedmo mesto, so se v skupni razvr
stitvi članice in člani uvrstile ekipno 
na četrto mesto, kot edina članska 
ženska ekipa v regiji pa so prejele 
posebno priznanje. Veterani, ki so 
bili ekipno četrti, so se uvrstili: Da
rij Ban na drugo mesto, Ivan Božič 
na 6. mesto (veterani nad 60), ter še 
Ivan Fidel na 3. mesto (veterani nad 
70). Z zračno pištolo je bil med Mla
dinci Leon Memon tretji, med Člani 
pa Ivan Božič na 13., Leon Tomazin 
na 16., Enio Božič na 20. ter Lasovan 
Brdar na 21. mestu, ekipno pa so bili 
peti. V kombinaciji puška+pištola je 
v skupni razvrstitvi sezone Ivan Bo
žič zasedel 8. mesto.
Istega dne je potekalo tudi podelje
vanje medalj in pokalov 2. Državne 
lige zahod, v kateri nas zelo uspeš
no zastopajo naši mladinci Karim 
Požar, Teo Tripar in Katja Reja (na
mesto katere občasno vskoči Enej 
Šuštar), saj so bili ekipno prvi; Ka
rim je bil celo drugi, Teo pa tretji, 
(dš)
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Jubilej

Delfin je star trideset let
Na nekdanji praznik OF pred 30 leti je vrata odprl izolski počitniški dom Zveze društev 
upokojencev Slovenije, ki ga danes poznamo kot Hotel Delfin. Na včerajšnji slovesnosti so se 
spomnili tega lepega jubileja, tudi v družbi predsednika države, dr. Danila TOrka.

30 Irt)
delfin
DELFIN HOft

Pravzaprav se je vse skupaj proto
kolarno začelo 11. julija 1980, ko 
sta, ob občinskem prazniku, pred
sednik Zveze upokojencev Sloveni
je, Avgust Batagelj, in predsednik 
izvršnega sveta občine Izola, Bo
ris Debeljak, simbolično vzidala 
temeljni kamen z napisom »Dom 
upokojencev Slovenije«. Dve leti 
kasneje, 27. aprila 1982 je bila slo
vesna otvoritev počitniškega doma, 
gradnja pa je stala 300 milijonov di
narjev (11 mio takratnih mark).
Vse od otvoritve naprej dosega Hotel 
Delfin nadpovprečno zasedenost in 
zavidljive poslovne rezultate. V za
dnjih 20 letih je bilo v posodobitev 
vloženih 17 mio evrov od dograditve 
dodatnih 56 sob, prenove notranjih 
bazenov, do dograditve zunanjega 
bazena s prijetnim lokalom Pergo
la, prenove vile Rainer! v nastani
tvene enote, dodatne restavracije 
in lokala Kantina, prenove picerije, 
klimatiziranja vseh nastanitvenih 
enot in skupnih prostorov, dogradi
tve sprostitvenega centra, napeljave 
brezžičnega interneta v vse sobe in 
prenove fasade. Letošnja investicija 
je razširitev ploščadi ob zunanjem 
bazenu.

Iz prve roke
Nekdanji predsednik Izvršnega 
sveta občine Izola, Boris Debeljak 
se tako le spominja tistih dni pred 
32 leti.
“Zveza upokojencev Slovenije je 
na obali iskala lokacijo za gradnjo 
počitniškega doma. Od ponujenih 
lokacij v obalnih občinah se je odlo
čila za lokacijo v občini Izola v biv
ši vili Ranieri z zemljišči do morja. 
Predsednik zveze upokojencev je 
Studio Izola je predlagal dve varianti 
doma. Izbrana je bila zamisel mla
dega arhitekta Aleksandra Bizjaka. 
Izvajalec del je bil SGP Stavbenik, 
prvi direktor pa Emerik Eržen. 
Nekateri v Izoli so sicer nasprotova
li investiciji češ, da že imamo Dom

upokojencev, Dom paraplegikov in 
Dom slepih, sosednji občini pa sta 
nam hoteli vsiliti še skupno odlagali
šče komunalnih odpadkov. Zato naj 
bi bil ta objekt preveč, vendar to ni 
ustavilo priprav na gradnjo.
Ko je bila projektna dokumentacija 
izdelana, so ugotovili, da je razpo
ložljivih sredstev premalo. Zato je 
občina zmanjšala komunalni prispe
vek, ZPIZ pa je del mase sredstev, ki 
je bila namenjena za regres upoko
jencem, usmeril v izgradnjo tega 
doma. Tako so vsi upokojenci Slo
venije prispevali sredstva za gradnjo 
počitniškega doma v Izoli, ki je se
daj upravičeno v lasti ZDUS. Zakon 
takrat ni dovoljeval negospodarskih 
investicij, če niso bile 100% krite iz 
lastnih sredstev. Zanimivost za tiste 
čase so bili tudi sončni kolektorji na 
strehi doma, na takrat največji povr
šini v Sloveniji.
Z veseljem pa ugotavljam, da je po
čitniški dom upokojencev Slovenije, 
ki je bil v začetku bolj zaprtega tipa 
in da so morali zaradi velikega inte
resa po letovanju določiti celo kvo
te po regijah, nastal hotel Delfin, ki 
je po 30.1etih lepši, kot je bil ob otvo
ritvi, s pestrejšo ponudbo in višjim 
bivalnim standardom. Vse storitve 
hotela, razen nočitev, koristimo tudi 
upokojenci z obale.”

Dolgoletni direktor Hotela Delfin, 
Branko Simonovič:
“Od otvoritve takratnega Počitniš
kega doma upokojencev Slovenije 
do današnjega hotela Delfin se je 
res veliko spremenilo, a nekaj vsa 
ta leta ostaja nespremenjeno - to je 
naše poslanstvo. Naša zaveza, da 
gostu, ki pride k nam, ponudimo 
najbolje kar znamo, da se v našem 
hotelu in v Izoli dobro počuti in se 
sem rad vrača.

Slavnostni govornik na včerajšnji 
slovesnosti je bil predsednik repu
blike dr. Danilo Turk, ki se je v 
Izoli sestal tudi z vodstvom Zveze 
društev upokojencev Slovenije. 
Upokojenci po mnenju predsed
nika republike v gospodarski kri
zi prevzemajo del bremena nase, 
kar manjka, pa je skrb za razvoj. 
Predsednik se je obenem zavzel, 
da bi vlada, ko gre za redukcije 
v zvezi s pravicami upokojencev, 
našla razumno mero.
Na slavnostni akademiji ob evrop
skemu letu aktivnega staranja, ki 
je sledila pogovoru, pa je Turk iz
postavil, da je treba starejšim de
lavcem ponuditi boljše možnosti 
in boljše priložnosti.
Sicer pa sta na slovesnosti govori
la tudi izolski župan Igor Kolenc 
in predsednica ZDUS, dr. Mateja 
Kožuh, pripravili pa so tudi bogat 
kulturni program v katerem so na
stopili pevci, plesalci in akrobati.

Prva predstavitev projekta, ki ga je izdelal arh. Aleksander Bizjak

V prvih letih po otvoritvi Počitniš
kega doma upokojencev Slovenije 
je bilo poslovanje družbe uspešno 
tudi zaradi nizkih cen in regresa 
za upokojence z napotnicami dru
štev upokojencev. V drugem razvoj
nem obdobju je bilo osnovno vodilo 
poslovanja-prilagajanje ponudbe 
upokojencem. Seveda za takšno 
ceno, ki so jo upokojenci Slovenije 
bili pripravljeni in sposobni plačati. 
Da smo dobro delali povedo števil
ke, saj smo v noči iz 27. na 28. ma
rec dosegli 3 milijonto nočitev.

Hotel takrat in danes
Za primerjavo le nekaj podatkov 
o velikosti in obsegu hotela pred 
30. leti in danes: Ob otvoritvi smo 
imeli 8.400 m2 površin- danes jih 
je 15.600, nekoč 156 sob je skozi 
leta preraslo v 219 sob, hotelska 
restavracija z nekdaj 160 sedeži 
ima 740 sedežev, notranji bazen 
smo iz nekdanjih 160 m2 vodnih 
površin povečali na današnjih

320, center dobrega počutja je z 
leti, veliko več prostora in novimi 
vsebinami resnično postal prav 
to, kar pove njegovo ime, bogatejši 
je tudi za telovadnico. Nekoč smo 
imeli skromnih 15 parkirnih mest, 
že dolgo jih je 160, še 42 pa v ga
raži, ki je nekoč sploh ni bilo. Kot 
tudi ni bilo 520 m2 velikega zuna
njega bazena, kjer prav danes pre
dajamo namenu razširjeno ploščad 
z dograjenimi pomožnimi prostori. 
S tem se je zmogljivost kopališča 
skoraj podvojila, tu je lahko hkrati 
400 kopalcev....in tu so še okrepče
valnica Delfinček, Pergola, pizzeria 
Vlila Ranieri in Kantina.
V zadnjih 19 letih je bilo za dobro 
počutje gostov, razširitve in moder
nizacijo vloženih nekaj nad 17 mio 
EUR.
Arhivske fotografije o gradnji hotela 
Delfin je posredoval g. Boris Debe
ljak. P M.
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Četrtek - 26. april 2012
Manziolijeva trg - ob 19.00

Ob Dnevu upora 
proti okupatorju

Ženski pevski zbor KOMBINAT, koncert
Vabljeni

MOBY DICK - ob 20.00

Večer Stand UP komedije

Martina Ipša
Stand up kemičarka, ki je več kot le to. Gledališka stand up ko
medija Muca Maca 2, komedija XXL Bejbe, stand up oddaja Brez 
dlake na jeziku in satirična oddaja Bizarno aktualno, muzikal ekipe 
Pop TV-jevcev Mož iz Manče, muzikal Prava dekleta; in še bi lahko 
naštevali. V polju humorja in odrskega ustvarjanja se uspešno pred
stavlja kot avtorica, scenaristka in igralka.

Sobota - 28. april 2012
Kulturni dom Izola - ob 17.00

GOSkd ploska Kekec in tihi tat 
gledališka predstava za otroke Vstopnina: 4 eur

Četrtek- 3. maj 2012
Evangelijski cerkev Izola - ob 19:30.

Predavanje o preroku Jonu
Aine Pedersen, prevajalka pri EU, Bruxulles, vabi na predavanje 'Mrzovoljni glasnik’ - ra
ziskovanje zgodbe o preroku Jonu in njeni relevantnosti danes. Predavanje bo v anglešči
ni in bo lepa priložnost, da poslušalci preverijo, koliko obvladajo angleščino.
Predavanje bo v Evangelijski cerkev Izola, Industrijska cesta 2e (Stavba Galeb, pri bencin
ski črpalki v smeri Koper). Vstopnine ni. pastor I. Veladžič.

S Spoštovani prebivalci S
starega mestnega jedra!

Svet krajevne skupnosti Staro mesto obvešča, 
da se odslej lahko z vašimi vprašanji in pobudami tudi 
osebno zglasite na krajevni skupnosti v času uradnih ur.

Vabimo vas v ponedeljek, 7. maja, med 17. -18. uro
v prostore male sejne dvorane na Kristanovem trgu 1.

Svet KS Staro mesto

“SLEDI”
DUŠAN
PODGORNIK

TOMO VRAN
IT

Pokrajinski muzej Koper
p Razstava bo na ogled do konca meseca aprila.

Galerija Squart Koper
otvoritev razstave v četrtek, 26. aprila ob 19. uri

Aleš Sedmak grafike”

Galerija Radovac Koper
otvoritev razstave v četrtek, 26. aprila ob 19. uri

Ljubo Radovac avtostereogrami

Razstavišče Monfort Portorož

Aleksij kobal
Noctumo razstava slik

Galerija Algaj

Manziolijeva palača
Ujeti trenutki Helene ČOK

RAZSTAVA SLIK SLAVICE NASTOVSKI 
v cerkvi svetega Jakoba na Šaredu

Razstava bo odprta predvidoma do nedelje, 6.5.2012. Ogledi bodo možni ob nedeljah med 16. in 18. uro.

izolamesto@gmail.com

Kino Odeon
26.4.12 20.30 MASAKER

27.412 20.30 MASAKER

28.4.12 20.30 MASAKER

29.4.12 20.30 MASAKER

1.5.12 19.00 Hiša pravljic +4 / 21.00 Nočne ladje

2.5.12 19.00 Nočne ladje n / 21.00 Albert Nobbs

3.5.12 19.00 Nočne ladje n / 21.00 Albert Nobbs

4.5.12 19.00 Nočne ladje n / 21.00 Albert Nobbs

5.5.12 17.00 KEKEC - GosKa Ploska
19.00 Albert Nobbs / 21.00 Najsrečnejše dekle na svetu

6.5.12 19.00 Albert Nobbs / 21.00 Najsrečnejše dekle na svetu

7.5.12 19.00 Najsrečnejše dekle na svetu / 21.00 Albert Nobbs

8.5.12 19.00 lllegalen - ETE / 20.30 Okrogma miza - ETE

MASAKER - Režija: Roman Polanski / Igrajo: Jodie Poster, Kate Winslet, Chri- 
stoph Waltz, John C. Reilly, Elvis Polanski, Eliot Berger
Režiser filmov Pisatelj v senci in Pianist predstavlja družinsko zgodbo o soočenju različ
nih človeških nazorov in vrednot. Nasilni spor dveh otrok povzroči, da se njuni starši 
sestanejo v newyorškem stanovanju. Sprva zelo zadržan in civiliziran pogovor se počasi 
prevesi v napeta obtoževanja, s pomočjo alkohola pa popustijo vse običajne družbene 
zavore. Prepir nepričakovano razkrije njihove osebne in zakonske težave ter povzroči ne
usmiljen verbalni masaker najglobljih misli in čustev.

Galerija Meduza Koper

Andrej Brumen Čop Slepe miši”
Mestna knjižnica Izola

TORKOVA PRAVLJIČNA URA Potovanje se prične vsak torek ob 17. 
uri v Stekleni pravljični sobi. S seboj prinesite copatke.

• Razstavljajo v mesecu aprilu: Razstava slik Maje Černe, stari porcelanasti izdelki iz 
zbirke Janeza Janežiča in razstava »Za vsako podobo stoji zgodba” ki so jo pripravili 
malčki iz vrtca L'Aquilone. Razstava bo na ogled do konca maja.

Rokerski Hangar Springfest
Četrtek, 26. aprila 2012, ob 21. uri 

ONI (Obala, Pop-Rock Oldies)

Društvo prijateljev mladine Izola

VARSTVO V ČASU PRVOMAJSKIH POČITNIC
Letošnje počitnice sicer trajajo samo en dan, ampak smo se vseeno odločili, da ga 
izkoristimo :). Varstvo bo potekalo od 8. do 16. ure, in v kolikor bo vreme dopuščalo, 
se bomo v tem času odpravili na daljši pohod. Varstvo bo potekalo, v kolikor bo prijav
ljenih vsaj 5 otrok. Prispevek staršev je 5 EUR/dan (kosilo všteto v ceno)
Prijave zbiramo do četrtka, 26. 4. na Gregorčičevi 21 med 14. in 18. uro, na tel. 040 
385529 ali po elektronski pošti barbaramo@gmail.com.
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Pomembni nominaciji za dr. Ečimoviča
Timi Ečimovič je znanstvenik, ki deluje v mednarodnih sferah, stanuje pa v Zgornjih Medoših, pri Kortah nad Izolo. Svoje dolgoletno živ- 
Ijensko delu je namenil klimatskim spremembam in predvsem prihodnosti človeštva, ki po njegovem mnenju, če se kaj ne bo spremeni
lo, ne bo preveč rožnata. Za svoje delo je bil že štirikrat nominiran za Nobelovo nagrado, zdaj pa je dobil nominacijo še za mednarodno 
nagrado za mir, imenovano Gusi, Azijsko različico Nobelove nagrade. Smo že omenili, da stanuje v Zg. Medoših pri Kortah, torej v Izoli?

Prof. dr. dr. h. c. Timi Ečimovič, ro
jen leta 1941, je Izolan, ki živi v Zg. 
Medoših v Kortah in je mednarodno 
priznan znanstvenik, neodvisen razi
skovalec in predavatelj. Bil je usta
novitelj in prvi direktor SEG Inštituta 
za klimatske spremembe, upokojil 
pa seje maja 2004. Kljub upokojitvi, 
pa z raziskovalnim delom, predvsem 
pa z aktivizmom, še ni zaključil.

Imenovan je za doživljenskega ča
stnega predsednika SEG Inštituta 
za klimatske spremembe. V svojih 
raziskavah obravnava problemati
ko zaščite narave, okolja in prosto
ra, sistem klimatskih sprememb, 
izhodiščne raziskave narave, ter 
sonaravn in trajnostno prihodnost 
človeštva. Z delom na področju 
zaščite narave, okolja in prostora 
v lokalnih skupnostih je opravljal 
pionirsko delo na področju apli
kacije celostnega programa, da
nes znanega kot lokalna agenda 
21. Tako je sooblikoval družbeno 
tehnologijo trajnostne prihodnosti 
človeštva - od trajnostne sonarav
ne lokalne skupnosti do trajnos
tne sonaravne prihodnosti svetov

ne človeške skupnosti.
Za svoje raziskave na področju si
stema klimatskih sprememb je bil 
nominiran za Nobelovo nagrado za 
leto 2003. Leta 2006 je zaključil ra
ziskave na področju informacijske 
teorije narave, ki so bile predmet 
nominacije za Nobelovo nagrado 
leta 2007. V letu 2009 je zaključil 
raziskave na področju okoljske 
teorije narave in je bil nominiran 
za Nobelovo nagrado iz fizike za 
leto2010. Maja 2011 pa je končal 
raziskave na področju narave in 
v knjigi »Principia Nature - The 
Nature and Homo sapiens Global 
Community« poroča o poreklu na
rave. Za to delo je bil nominiran 
še četrtič za Nobelovo nagrado iz 
fizike v letu 2012. V sodelovanju s 
številnimi znanstveniki je delal na 
pospeševanju filozofije znanosti, 
poznavanja narave, zaščite nara
ve, okolja in prostora, komplek
snih problemov, ter trajnostne so
naravne prihodnosti človeštva, ki 
jo zaključuje z objavo tretje knjige 
trilogije »Trajnostna sonaravna 
prihodnost človeštva«. Poleg te je 
objavil tudi trilogijo »Narava«. Ve
čina dela je bila opravljena v sode
lovanju s številnimi znanstveniki 
iz celega sveta.
25. septembra 2011 je predstavil 
na mednarodnem srečanju v Xi- 
amenu na Kitajskem deklaracijo 
»Platforma svetovnih mislecev o 
trajnostni sonaravni prihodnosti 
človeštva«.

Deklaracija je bila v treh mesecih 
volontersko prevedena v 25 jezi
kov in 30. Januarja 2012 je bila 
objavljena elektronska knjiga v. 
angleščini “Trajnostna sonaravna 
prihodnost človeštva - IV, Xiamen, 
Kitajska in kasneje”.
S Prof. Timijem Ečimovičem, ak
tivnem članu Evropske akademije 
znanosti in umetnosti, Okoljske 
akademije in častnim doktorjem 
okoljskih znanosti, smo se v ured
ništvu pogovorili o najnovejši no
minaciji, mednarodni nagradi za 
mir Gusi.
- Najprej čestitke za nominacijo, 
obenem pa če nam razložite, za 
kaj pravzaprav gre?
- GUSI mednarodna nagrada za 
mir ima sloves Nobelove nagrade 
za mir v Aziji in Severni Ameriki 
ter Kanadi. A za razliko od No
belove, ki se podeljuje v Oslu, na 
Norveškem, Gusi, ki se podeljuje 
na Filipinih po dekretu enega od 
prejšnjih predsednikov Filipinov, 
ni nagrada ki ima finančno ozadje 
ampak nasprotno, gre za veliko 
čast. Nagrado podelijo le tistim, ki 
se osebno udeležijo proslave, za 
kar pa si je treba sam financirati 
pot in bivanje. Nagrada se pode
ljuje dvanajsto leto, doslej pa je 
bilo nagrajenih vsega 120 ali 140 
ljudi. Sicer je bil Gusi heroj filipin
skega naroda v 2. svetovni vojni, 
ko se je boril kot gverilec proti Ja
poncem, njegov sin pa je predsed
nik nagrade in človek, ki stoji za to 
mednarodno nagrado za mir, ki jo 
podeljuje mednarodni odbor.
- Kaj je bil povod za nominacijo?
- Osebno sem v lanskem letu na
redil resnično velik korak naprej 
na področju trajne sonaravne pri
hodnosti človeštva. Zadnjih deset 
let se ukvarjam s to temo, o kateri 
sem objavil že štiri knjige. 25. sep
tembra pa je prišlo do premika, ko 
sem na Kitajskem objavil deklara
cijo o trajnostni sonaravni prihod
nosti človeštva.

Ta odpira možnost, da se preide 
iz besed k dejanjem v smislu za
četka in nadaljevanja poti, ki bi 
človeštvo pripeljala do tega, da bi 
naši otroci imeli možnost, da pre
živijo. Sedanja situacija človeštva 
je namreč zelo krtična in to deja
nje, ki sem ga iniciral s skupino 
mednarodnih znanstvenikov in 
strokovnjakov je doživelo zelo lep 
sprejem. Govorim seveda o med
narodni sferi. Naj povem, da me 
je ob pogovoru predsednik nagra
de za mir Gusi vprašal, če bi tudi 
sam predlagal kakšno nominacijo. 
Tako sem predlagal še tri znan
stvenike, ki delajo na področju 
trajnostne sonaravne prihodnosti 
človeštva, nominacije pa je med
narodna komisija sprejela. Zaradi 
tega lahko rečem, da je letošnja 
nagrada v znamenju trajnostne 
sonarave človeštva, kar je osnov
no priznanje za to delo in vspod- 
buda za naprej.
- Kaj pa je trajnostno sonaravna 
prihodnost človeštva?

-Zelo na kratko, trajnostna so
naravna prihodnost človeštva je 
možnost, da človeštvo usmeri svo
je dejavnosti in aktivnosti ter način 
življenja in medsebojne odnose, 
ter spoštovanje, etiko in modrost 
življenja v smislu, da bi se pribli
žali bolj tem odnosom v naravi, 
kot pa v današnji človeški družbi. 
Odnosi med ljudmi v svetu so zelo 
spremenjeni in precej oddaljeni 
od narave, zaradi česar prihaja do 
pojava, da niso vsklajeni s pogoji, 
ki so v naravi. Namreč, človek je 
v zadnjih 200 letih ustvaril človeš
ko okolje znotraj naravne biosfere 
zemlje, in v človeškem okolju ve
ljajo človeške navade, principi in 
zakoni ter običaji, načini in oblike 
življenja, ki jih ima vsak posame
znik, teh pa nas je več, kot sedem 
milijard. To moramo povdariti, ker 
uniforme ni, fašizem ne more pre
vladati, ker je uniforma.

Lahko sicer pride do tiranije, reci
mo zadnja, ki se dogaja je v Siriji, 
da ne govorimo o tistih, ki še ved
no stojijo, recimo v Severni Koreji. 
Vendar v tem primeru ne gre za re
šitve, ampak za dogodke v življenju 
homo sapiensa. Na kratko poveda
no, trajnostna sonaravna prihod
nost človeštva je to, da dosežemo 
večjo harmonizacijo našega načina 
življenja z naravo, pa ne samo na
ravo planeta zemlje, ampak naravo 
v celoti, ker narava planeta zemlje 
je zelo majhen delček narave ve
solja. V tem življenju smo se našli 
in dosegli status, ki je po mojem 
mnenju popolno človeško okolje, 
ki nima nobenih povezav z naravo. 
S svojimi akcijami smo več uniči
li, kot pa proizvedli. Ne moremo 
s tehnologijo, s katero smo toliko 
uničili, tudi vse popraviti, tako pač 
ne gre. Če gre tako naprej, v teh po
gojih ne bo mogoče več živeti. Zgo
dilo se je večkrat in zgodi se lahko 
tudi jutri ali kadarkoli. Trajnostna 
sonaravna prihodnost človeštva je 
harmonija človeštva z naravo bios
fere planeta zemlje.
- Katera nominacija vam več po
meni?
- Nobelova nagrada je seveda za 
vsakega znanstvenika največja 
možna referenca. A nagrad je več, 
in vsaka mednarodna nagrada za 
mir je priznanje posamezniku pri 
doseganju miru. Človeštvo lahko 
prosperira samo v okolju mirnega 
življenja, to pa je danes vse tež
je doseči. Večina človeštva živi v 
mestih, a človek, ki živi v mestu, 
ne more imeti miru, v nobenem 
smislu, ker že samo okolje je tako 
iritantno. Ob mestih pa se po ce
lem svetu razvijajo še barakarska 
naselja, kjer veljajo povsem dru
gačna pravila, predvsem etična. 
Človek y barakarskem naselju je 
tako drugačen od človeka v mestu, 
da ga ta preprosto ne sprejme, in 
obratno. Jaz temu pravim Homo 
Slumus, skovanka iz angleškega 
izraza “slum”, ki pomeni ravno 
barakarsko naselje. Na splošno pa 
situacija vsega človeštva ni vzpod
budna.
- Še predavate?
- Po pravici povedano, nikoli ni
sem redno predaval. Sodeloval 
sem z Univerzo Ansted, ki je po
vezana z univerzo Združenih na
rodov in je bolj virtualna kot pa 
fizična. Težko je za nove univerze 
konkurirati s tradicionalnimi in 
priznanimi, ker preprosto nima
jo teh sredstev, zato se prilagaja
jo situaciji. Ansted center je tako 
lociran v Maleziji, prijavljen pa 
na Deviških otokih. Sicer so mi 
na več Univerzah ponujali, da bi 
sprejel obvezo za predavanje, a 
tega nisem sprejel, ker mi takšen 
način ne ustreza. Zato pa pogosto 
priložnostno predavam, naprimer 
zdaj sem bil v Mariboru na konfe
renci o družbeni odgovornosti, bil 
sem na konferenci v Minhnu, 5. 
maja bom prisoten na konferenci 
v Kievu, v juniju bom predaval na 
akademiji za znanost in umetnost 
v Črni gori, julija pa bom na kon
ferenci v Vilniusu. AM
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Oražna so vina od an bot
Čeprav so oranžna vina med poznavalci žlahtne kapljice v zadnjem času pravi hit, ob njihovi omembi navadni smrtniki 
še vedno pogosto skomigajo z rameni. Poenostavljeno rečeno, gre za bela vina, ki jih vinarji pridelujejo po postopku 
za rdeča. Čeprav gre predvsem za tržno potezo vinarjev, seje zamisel očitno dobro prijela.

V petek se je Izola ponovno pre
barvala v oranžno. Seveda ne 
mislimo na politično oranžno, 
temveč manj znano, četrto vinsko 
barvo, ki nastane, ko bela vina na
rejena po postopku za rdeča.
Na Festivalu oranžnih vin v Man- 
ziolijevi palači, se je predstavilo 
štirideset pridelovalcev iz Slove
nije in sosednjih držav. Poleg pri
delovalcev, pa je Festival pritegnil 
tudi veliko število radovednežev 
in ljubiteljev vina. Po uvodnem 
govoru župana Igorja Kolenca 
in predsednika italijanske samo
upravne narodne skupnosti ter 
podžupana Silvana Saua, je izol
ski župnik Janez Kobal blagoslo
vil vina in festivalsko prizorišče.
Nato smo lahko poslušali kakšno 
besedo o tem, kaj oranžna vina 
sploh so.

O oranžnih vinih so mnenja deljena. 
Poznavalci pa pravijo, da se je treba 
na njihov okus privaditi, oziroma 
ga doživeti. Po obisku sodeč, pa je 
število Izolanov, pa tudi gostov, ki se 
na oranžna vina navajajo vedno več
je. Dogodku pa nikakor ni škodilo 
še rezanje pršuta Svetozarja Raspo- 
poviča in brancinov carpaccio Irene 
Fonde.
Po odličnem odzivu, kljub nekoliko 
naglemu "last minute" oglaševanju, 
se lahko nadejamo, da prvi festival 
oranžnih vin ne bo zadnji.

Kot rečeno, če so roseji rdeča vina, 
narejena po postopku za bela, je pri 
oranžnih ravno obratno. Oranžna vina 
so vina iz belega grozdja, ki tudi po 
več mesecev zorijo skupaj z lupinami. 
Proces vinarji imenujejo maceracija.

Zapisi iz Kajuhove
Aleksandra Krefti Bole

Oljka, ali te poznam?
Kot vsako leto je bilo tudi letos tekmovanje Oljka, ali te poznam?. Tekmova
nje organizira Društvo oljkarjev slovenske Istre (DOSI). Letos je bilo orga
nizirano že dvajsetič. V ekipi OŠ Livade Izola smo tekmovale: Asja Huremo- 
vič, Gaja Soršak in Nina Krebelj. Naša mentorica je Marina Potočnik.
Na tekmovanje smo se dolgo pripravljale. Ko je prišel 20. april, dan tekmo
vanja, smo vsi imeli tremo. Na OŠ Marezige smo opravili pisni del tekmo
vanja in ob razglasitvi rezultatov smo izvedele, da smo se uvrstile v finale, 
kjer tekmuje 5 najboljših. Sledil je kviz. Tudi tukaj smo se zelo dobro odre
zale. Naslednja naloga je bila degustacija olja, kjer smo bile spet uspešne, 
za konec pa smo morale še posaditi oljko. Ker smo bile pri vseh nalogah 
najboljše, smo seveda zmagale. Sledil je še srečelov in podelitev pokalov 
najboljšim. Ni nam žal učenja o oljki. To znanje bomo znale uporabiti v 
Življenju. Asja, Nina, Gaja in Marina

Marjetkinih prvih 100 let

V torek je bilo v domu upokojencev 
nadvse praznično, svojih prvih 100 
let je zabeležila Marjetka Potočnik. 
Marjetka se je rodila 24. aprila leta 
2012 v Judenburgu v Avstriji. Bila je 
edinka v kmečki družini. Prvo sve
tovno vojno je preživela v Avstriji, 
pri šestih letih ji je umrla mama, 
oče pa se je ponovno poročil in se 
preselil na Prevalje. Rodila sta se ji 
dva polbrata in ena polsestra. Imela 
je težko mladost. Pri petnajstih letih 
je šla za deklo v gostilno na Črno na 
Koroškem.

Tam je pri dvajsetih 
spoznala moža, Luko 
Potočnika, s katerim se 
je poročila leta 1934. Ro
dilo se jima je pet otrok, 
a je moža žal izgubila 
prehitro, nikoli pa se ni 
ponovno poročila, tako 
da je morala sama skr
beti za vseh pet otrok. 
Delala je tudi v rudniku 
Mežica, kjer je oprav
ljala težka fizična dela. 
Po operaciji raka na ma

ternici, so ji zdravniki svetovali, da 
se preseli na morje. Na Seči je tako 
živela od leta 1969, pa vse do leta 
1995, ko je prišla v dom upokojen
cev, kjer je še do nedavnega urejala 
vrt.
Na proslavi je živahno stoletnico na
govoril direktor doma Ljubo Klajn
šek, ter župana prianske in izolske 
občine, Peter Bossman in Igor Ko
lenc. Seveda pa ni manjkala niti 
Marjetka Popovski, ki je z zborom 
Cvetje v laseh poskrbela, da je pra
znovanje bilo takšno, kot mora biti.

Ko sem bila še aktivna in delala v javnem sektorju (beri šolstvo), se spo
mnim, da smo v moji 36 letni delovni dobi enkrat stavkali. Plače so bile sla
be. Dosegli smo cilj, čeprav sem tudi takrat, pa ne samo jaz, imela občutek, 
da to ni pravi način, kako priti do zaželenega cilja. Bilo nas je kar nekaj v 
kolektivu, ki smo imeli pomisleke in občutke, da to ni v redu. Ampak, ker 
se je večina odločila za stavko - eni spontano, drugi na nagovor sindikalnih 
poveljnikov, tretji iz revolta zaradi odnosa vlade do nas učiteljev, smo se 
podpisali in šli na cesto po pravico.
Lepši del v šolstvu je bilo resnično prepričanje, da vsak mesec, ne glede na 
to kako delaš in učiš, redno dobiš svoj dohodek. Ta je bil v začetku moje 
učiteljske kariere nakazan prvega v mesecu, potem so nakazilo premaknili 
na petega v mesecu, kar je povzročilo gnev in nejevoljo, ki se je kmalu umi
rila. Plača je bila nakazana vsak mesec.
V tem obdobju so propadla ali skoraj propadla mnoga podjetja iz Kopra in 
Izole, kot so Tomos, Mehanotehnika, Delamaris. Veliko delavcev je ostalo 
brez dela in rednega mesečnega dohodka. Bilo jim je hudo. Poznam žen
ske, ki so začele reševati svoje finančne stiske in brezposlenost z delom v 
Trstu. Hodile so pospravljati, čistiti, po domače se reče »pucati« tržaškim 
družinam. Solidno so zaslužile in tako prispevale v njihov hišni proračun.
V moji delovni karieri sem pogosto poučevala v oddelkih, ki so šteli 32, ali 
celo 33 dijakov.
Pripomba »Učenci so bili drugačni takrat, bolj mirni in olikani, manj pro
blematični«, ne bo popolnoma držala. Seveda, bili so drugi časi. Učitelji so 
imeli več avtoritete in ob razumevanju vodstva šole, ter manj vtikanja star
šev v tvoje delo, lahko si vedenjsko motenega dijaka primerno kaznoval. 
Danes, preden učenec, ki dobesedno noče biti prisoten pri pouku, »šprica« 
ure in ure pouka, in si tako nabere veliko število neopravičenih ur, ali moti 
potek pouka in pravico slehernega dijaka do pridobivanja novega znanja, 
da o odnosu do nekaterih sošolcev in učiteljev, čigar osnovno delo je pou
čevati a ne prositi motečega učenca, da se primerno obnaša, dobi navaden 
opomin, mora učitelj izpolniti en kup obrazcev in papirja, pogovoriti se s 
strokovno službo in starši dijaka, ki mu je ljubše preživljati čas na prostem, 
kot v šoli. Inšpekcije o delu učiteljev in šol na pozive anonimnih obvestil, 
so tudi postale še kar redne.
Stavka, ki je bila izpeljana v sredo, me je spomnila tiste davne stavke v kate
ri sem sama sodelovala. Iz pogovorov z nekaterimi učitelji, sem spet dobila 
občutek, da niso vsi zadovoljni s tem načinom reševanja problemov, ki tare
jo prosveto. In spet je prišel čas za naše sindikate in sindikalno vodstvo, ki 
je napelo mišice do konca in pelje učitelje na cesto v novo »zmago«, kljub 
opozorilom, da v tem kriznem času to ni edini način reševanja stisk. 
Sindikalni voditelji se bodo menjali, čeprav imam občutek, da so nekateri 
kar doživljensko ustoličeni tam kjer so sedaj, in zelo dobro plačani za svoje 
zdrahe in nastope.
Delovno ljudstvo, učitelji tudi, bo zmeraj sila, ki lahko pomaga reševati sti
ske enega celega naroda. Ker smo del te družbe in ji (v to sem prepričana) 
želimo pomagati, zavihajmo rokave in naredimo kaj dobrega za slehernega 
državljana naše dežele, naše Slovenije. To je moja globoka želja.
Kolumna je novinarska zvrst s katero avtor izraža svoje osebno mnenje, ki ni 
nujno tudi mnenje uredništva, (ur)
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Na Centru vidijo vsak euro
Nova socialna zakonodaja omogoča Centru za socialno delo vpogled v tekoče račune, tudi tiste, ki 
so pisani na ime otroka. O temu se je sicer govorilo veliko že na začetku leta, a šele zdaj prihajajo 
do nas zgodbe o ljudeh, ki jim je nova pristojnost državnega aparata pošteno zagrenila dan.
Zadnje dni nas je na uredništvu 
obiskalo vse več občanov, ki so jih 
zadnje odločbe Centra za social
no delo, milo rečeno, presenetile. 
Zgodbe so si med seboj povsem 
različne, zato bomo omenili tri, ki 
nazorno prikažejo, kaj smo držav
ljani postali v očeh države.

Drva za sodišče
Prva je zgodba o možakarju, ki si je 
v zadnjih letih z lastno iznajdljivostjo 
zagotovil spodobne življenske po
goje. A letošnja zima, kot je znano, 
je bila hudičeva, in redna socialna 
pomoč ni bila dovolj, da bi se ogrel. 
Zaradi tega je zaprosil za enkratno 
pomoč za preživetje, v višini 200 eur, 
za nakup nekaj polen, kar mu je dr
žava tudi odobrila. A v trenutku, ko 
je sredstva dobil nakazana, mu jih je 
ista država avtomatično pobrala, saj 
ji menda nekaj dolguje zaradi nekega 
sodnega procesa izpred nekaj let. Mo
rala: preživetje ima prednost pred 
varčevalnimi ukrepi, a sodišče ima 
prednost tudi pred preživetjem.

Nono dal vnukinji, država vzela staršem
Druga zgodba govori o nonotu, ki 
se je odločil, da bo vnukinji odprl 
račun in mesečno nakazoval nekaj 
denarja. Hotel je, da bo zdaj petletna 
vnukinja privarčevala za šolanje v 
kasnejših letih. A država je nakazila 
opazila in ugotovila, da je redni do
hodek družine za nonova nakazila 
večji, zaradi česar je družina prešla 
v višji plačilni razred pri subvenciji 
za vrtec. Morala: nono bi lahko kar 
neposredno nakazal denar drža
vi in preskočili bi vse posrednike. 
Družinski proračun pa bi tako ali 
tako ostal nespremenjen.

Varčevala je na napačnem računu
Tretja zgodba pa je zgodba o dveh 
sestrah, ki skupaj preživljata sta
rost. Ker je prva sestra dobivala mi
nimalni socialni dodatek ob že tako 
izredno nizki pokojnini, se je druga 
odločila, da bo obe, zelo skromno, 
preživljala sama. Pokojnino prve 
sestre pa, če je bilo le mogoče, sta 
pustili na njenem osebnem računu, 
da bi tako nekaj privarčevali za vse 
nenapovedane stroške, ki jih starost 
prinese. A budno oko države je opa
zilo, da se na računu prve sestre, 
ki je bila deležna socialne pomoči, 
nabira vedno več (privarčevanih) 
sredstev, zato so ji, ker ni življenj
sko ogrožena, socialno pomoč od
vzeli. Druga sestra, tista, ki prvo 
preživlja, je tako ugotovila, da so 
sredstva pravzaprav vzeli njej, saj je 
prevarčevan denar pravzaprav njen, 
čeprav na sestrinem računu. Ob tem 
naj omenimo, da je prva sestra ne- 
pokretna in druga, ob visoki staro
sti, opravlja vsa negovalna dela.

Morala: če bi varčevala v noga
vici, država tega (verjetno) ne 
bi opazila in socialna pomoč 
za nepokretno sestro bi ostala 
nespremenjena.

Zgodbe današnjega časa
Vse tri zgodbe imajo seveda pov- 
sme racionalen zaključek. Moža
kar iz prve je bil državi pač dol
žan, in ko je dobil nekaj denarja 
na bančni račun, je država to izko
ristila, da poravna stare grehe. 
Nono v drugi zgodbi je vnukinji 
in njeni družini dejansko povišal 
dohodke, dokazilo pa je bilo na 
bančnem računu vnukinje, in za
radi tega so prešli v višji plačilni 
razred. Sestri v tretji zgodbi pa 
sta si s privarčevanim denarjem 
dejansko zagotovili nekaj dodat
nih sredstev, zaradi katerih mor
da socialna pomoč ni bila več 
upravičena oziroma potrebna. A 
človeške zgodbe ne moremo reše
vati s preprostimi matematičnimi 
enačbami. Predvsem pa v oči bode 
dejstvo, da ima država vpogled v 
naše bančne račune, kar je neka
ko tako, kot da bi zavarovalnice 
imele prost vpogled v naše zdrav
niške kartoteke.

Center za socialno delo
Majda Toškan, direktorica Centra za 
socialno delo Izola, nam je na vpra
šanje, ali imajo centri res vpogled 
v stanje bančnih računov upravi
čencev povedala: »Sistem omogoča, 
da centri pridobijo podatke o ban
čnem stanju upravičencev na dan 
vložitve vloge. Upravičenci morajo, 
kljub temu, k vlogi priložiti bančne 
izpiske za zadnje tri mesece pred 
mesecem vložitve vloge, saj center 
le tako lahko ugotovi dejansko sta
nje. Pri izračunu za uveljavljanje 
pravic iz javnih sredstev - denarna 
socialna pomoč, se upoštevajo vsi 
prihranki, bančne vezave, različna 
varčevanja, premično in nepremič
no premoženje, katerega ima upra
vičenec oz. družinski člani v lasti.« 
Na centru se je zglasilo veliko število 
občanov, ki so že prejeli odločbe po 
novi zakonodaji in seveda so na raz
polago za vsa vprašanja in nejasno
sti v zvezi s prejetimi odločbami.

Kavelj 22
Na Centru za socialno delo posku
šajo ljudem pomagati, a navodila dr
žave so jasna. Zaradi česar bo odslej 
verjetno potrebno nekoliko razmisli
ti tudi o najbolj osnovnih vprašanjih. 
Kaj bi se recimo zgodilo, če bi sestri 
ves privarčevan denar dvignili in 
“skrili” v nogavico ali pod žimnico? 
Bi bili ponovno upravičeni do so
cialne pomoči? In če bi nono odprl 
račun na svoje ime, na katerega bi 
redno nakazoval sredstva za vnuki
njo, ki bi jo nato pooblastil, da lahko 
s temi sredstvi razpolaga? Možnih 
rešitev je nekaj, na žalost pa nas rav
no državni ukrepi proti tistim nekaj 
“iznajdljivim” državljanom, ki so do
bivali socialno pomoč kljub objek
tivno visokemu premoženju silijo v 
to, da bomo odslej, zaradi njih, tudi 
mi morali razmišljati o “iznajdljivih” 
rešitvah. In krog se bo nadaljeval. Pa 
menda ni bil to namen ukrepov? am

Izolani pomagamo Izolanom
Pomagaj si sam in bog ti bo pomagal, smo rekli nekoč. Toda, problem 
nastane takrat, ko si sam ne moreš pomagati. In takrat je pomoč ljudi 
dobrega srca še kako pomembna. Tokrat pomagajmo materi samohra
nilki, ki ji grozi izselitev zaradi neplačane najemnine za stanovanje.
Pred vami je zgodba, katere „g!avni junak" bi bil lahko že jutri marsikdo iz
med nas. Mlada mamica, naša someščanka, je po ne ravno lepi ločitvi ostala 
sama z kupom dolgov, dvema sedaj šoloobveznima otrokoma in dohodkom, 
ki je precej pod slovenskim povprečjem. Kot se to ponavadi zgodi, so se do
lgovi samo kopičili, ker pač s seboj prinašajo tudi obresti, sodne stroške in 
podobno, tako da so se stvari obračale samo na slabše. Na žalost je pač po
gosto tako, da je potrebno izbirati ali plačaš položnice ali nahraniš otroke, 
ali boš plačal najemnino ali šolske potrebščine. Začel se je nabirati tudi dolg 
iz neplačanih najemnin, in zaradi tega, ker dolg obstaja, ni mogoče dobiti 
subvencije najemnine, tako da je znesek najemnine ostal enak kot prej, ko 
sta bili pri družini dve plači. Dolg je seveda naraščal, dokler ni prišel do 
kritične meje, ko je družina dobila obvestilo, da ga mora v enem mesecu 
poravnati ali se izseliti. Do kredita preko banke mamica seveda ne more priti 
zaradi prenizkih dohodkov, sorodniki bi želeli pomagati, ampak nimajo s 
čim, vprašanje preživnine za otroka je na sodišču sicer urejeno, v realnosti 
pa ne, in tako so ostali v slepi ulici, stisnjeni v kot, čakajoč na izvršitelje, ki 
jih bodo neopazno „pometli“ iz stanovanja.
Zato smo se na Društvu prijateljev mladine odločili, da je tega dovolj, da 
si Izolani ne smemo več zatiskati oči za stiske sosedov. Potrebno je storiti 
majhne korake do tega, da se bomo lahko nekoč vsi zanesli na to, da če pa
demo, bo naš sosed tisti, ki nam bo prvi ponudil roko v pomoč.
Takšnih ali podobnih zgodb kot je ta je najverjetneje med nami še veliko, 
ampak nekje je potrebno začeti. Pričnimo z verigo solidarnosti in upanja, 
namesto malodušja in obupa, ki vsak dan prehaja v nas iz vseh mogočih 
medijev. Mi sami si lahko ustvarimo boljše mesto, boljše pogoje in boljšo 
prihodnost - nihče drug ne bo tega naredil namesto nas, in to je čedalje bolj 
boleče razvidno.
Iz potrdila CSD Izola, ki ga prilagamo (ker so vpleteni mladoletni otroci 
smo prekrili imena) se vidi, da je družina resnično upravičena do pomo
či, ki je ne more dobiti nikjer. Zato vas prosimo za kakršenkoli finanč
ni prispevek, ki ga lahko nakažete na TRR Društva prijateljev mladine 
Izola 10100 - 0029189914 pri Banki Koper, z pripisom Izolani pomagamo 
Izolanom. Vsak teden bomo poročali o poteku akcije, in upamo, da bomo 
skupaj dovolj močni in složni, da nas ne prehiti čas in da bo mlada družini
ca lahko zopet vsaj malo bolj sproščeno zadihala.
V imenu družine in v imenu DPM Izola se vam v naprej zahvaljujemo za 
vašo pomoč. Barbara Motoh Bračanov

1.11. MATERIALNO OCROŽKNl

Iz uradnih evidenc Centra za socialno delo Izola izhaja, da se gospa že nekaj let sooča s
številnimi neugodnimi življenjskimi okoliščinami, ki so se v zadnjem času nakopičile do tc mere. da je 
ogrožena njena socialna varnost in zmožnost preživljanja dveh šoloobveznih otrok.
Otroka sta z odločbo sodišča, dodeljena v varstvo in vzgojo mami. Za starejšega sina prejema gospa 

preživnino. Težave se pojavljajo pri mlajši hčerki, saj oče neredno prispeva k njenemu 
preživljanju.
Gospa je redno zaposlena in prejema osebni dohodek v višini cca. 700,00 EUR neto. Zaradi zapadlih 
obveznosti ima blokiran račun, poleg tega odplačuje kredit, tako da zelo težko preživlja sebe in oba

Izvleček iz potrdila Centra za socialno delo
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Laboratorij izolske zgodovine
Z uvodnim predavanjem o Izoli med srednjeveško temo in prosvet- 
Ijenstvom renesanse se je začel nov krog zgodovinskih predavanj, ki 
jih v palači Manzioli organizira Samoupravna italijanska skupnost, 
pripravlja pa Silvano Sau. Zelo dober obisk in pozorno občinstvo so 
dokaz, da gre za vsebine, ki so Izolanom zelo blizu.

SGTŠ Izola se predstavlja
V četrtek, 5.4.2012, je SGTŠ Izola, v sodelovanju s Turističnim združe
njem Izola, pripravila prireditev v starem mestnem jedru z naslovom 
SGTŠ Izola se predstavlja. Na stojnicah smo razstavili naše izdelke ter 
pripravili zabavni program.
Želimo organizirati svoje odmevne projekte, saj v njih sodeluje več oddel
kov, so najbolj atraktivni in vzbujajo največ pozornosti. Šola se z njimi pred
stavlja staršem in javnosti preko predstav, prireditev in medijev. Za uspešno 
izveden projekt morajo biti postavljeni jasni cilji predmetov in medpredmet- 
nih povezav, sodelovanje profesorjev, skrbno načrtovanje, dobre vsebine in 
izpeljava. Sodelovali smo tudi s Hoteli LifeClass Portorož, ki so nas gostili. 
Pripravili so ogled hotelov ter igre vlog na recepciji, v strežbi in kuhinji ter 
pri nastanitvi.
Mladi predstavljajo pomemben člen v razvoju turizma. Zato bi se prihodnji 
projektni tedni lahko ukvarjali z razvojem turizma v Izoli oziroma oživitvi
jo starega mestnega jedra. Dijaki bi raziskali različne možnosti za razvoj 
turizma v našem kraju, predstavili svojo vizijo, jo utemeljili s primeri ter 
pripravili projekt za raziskovanje trženja turistične in gostinske ponudbe 
na Obali. Zamisli je veliko, potrebno jih je nadgrajevati. Projektni teden je 
uspel in pokazali smo voljo do dela in do novosti.

Ester Cardinale, prof., vodja projektnih tednov v programu Gastronomija in turizem

ZAHVALA

Za vedno je zaspala naša draga mama, 
tašča, nona in pranona

Ivanka Poniž (roj. Rener)
1927-2012

Od nje smo se poslovili v torek,
24. aprila 2012 na izolskem pokopališču.

Iskreno se zahvaljujemo medicinskemu 
osebju internističnega oddelka Splošne 
bolnišnice Izola in vsem, ki ste ob slovesu 
sočustvovali z nami.

Žalujoči: hčeri Sandra in Romana ter sin Edi z družinami in ostalo sorodstvo 
Izola, april 2012

Teden Rdečega križa
V sklop številnih humanitarnih akcij Rdečega križa sodi tudi TEDEN RDE
ČEGA KRIŽA, ki letos poteka od 8. do 15. maja. Letos bomo zbirali denar, 
ki bo omogočil humanitarno dejavnost na področju socialne pomoči ob ele
mentarnih nesrečah in drugo. Letošnji moto TRK-ja je “MLADI ZA BOLJŠI 
SVET.” V Izoli bomo izvajali razne delavnice.
Torek, 8.5. - kravodajalska akcija za vse Izolane na transfuzijskem oddelku 
bolnišnice Izola 7.30-12h
Sreda, 9.5. - merjenje krv. pritiska 8-llh, dan odprtih vrat (skladišče rablje
nih oblačil, skl. z živili) na sdežu Rdečega križa Izola 
Četrtek , 10.5. - merjenje krv. sladkorja 8-llh, skupina za samopomoč 
“Orhideje” se predstavijo 16 -17,30h
Petek, 11.5. - ogled reševalne postaje v Izoli za varovance VDC Izola, prikaz 
TPO (temeljni postopki oživljanja) na OŠ Vojka Šmuc 
Sobota, 12.5. - srečanje ekip prve pomoči OZRK Nove Gorice, Ajdovščine, 
Idrije in Izole na Debelem rtiču
Ponedeljek, 14.5. - Delitev prehranskih paketov 9-12h na sedežu Rdečega 
križa Izola za naše uporabnike
Torek, 15.5. - Prikaz TPO (temeljni postopki oživljanja) na OŠ Livade.

MALI OGLASI
Novi oglasi so označeni polkrepko.

Nepremičnine

PRODAMO
- Prodam dvoinpolsobno stano
vanje (67m2) v oktobrski, zadnje 
nadstropje, brez dvigala, tel 031 
856 381
- Zamenjam ali prodam trosobno 
stanovanje v Izoli za manjše ali 
pa za manjšo hišo v zaledju. Tel.: 
031 641 541
- Na sončni legi Livad prodam sta
novanje (63m2) v 1. nadstropju. 
Tel.: 041 447 254
- PRODAMO parkirno mesto v II. 
kletni etaži TPC LIVADE, Jagodje, 
v izmeri 16.71 m2. Cena po dogo
voru. Tel. 05 6401250.

NAJAMEMO
- Zaposlena in urejena Izolanka 
išče manjše stanovanje po ugod
ni ceni od junlija dalje. Najraje v 
IZoli, lahko tudi v Luciji ali Ko
pru. Tel.: 040 896 509 
-Štiričlanska družina najame dvo ali 
dvoinpol sobno stanovanje v Izoli 
za daljše obdobje, tel 040 385 907
- Štiričlanska družina najame dvo
sobno stanovanje v Izoli za daljše 
obdobje. Tel. 030 301 698
- V Izoli najamemo 3 sobno stanova
nje za daljše obdobje.tel 031 866 722
- Dvočlanska družina najame sta
novanje v Izoli ali Kopru. Tel.: 031 
295 156
- Urejena 4 članska družina najame 
v stanovanje v Izoli za daljše obdi- 
bje. tel 051 341 907

ODDAMO
- V Jagodju oddam garsonjero 
za eno osebo za daljše obdobje. 
Tel.: 041 77 00 42
- Oddam utečeno trgovino v Izo
li. tel 041 605 604
- Oddam enosobno stanovanje 
(30m2) na Belvederju, opremljeno 
za daljše obdobje, tel 041 845 940

ŽIVALI
- Črno bela mačka z ovratnico 
na kateri je obesek za ključe in 
srček, se že 3 tedne zadržuje 
zraven kontejnerjev za smeti v 
ulici Istrski odred.

Vozila in plovila

- Prodam čoln Lord 33 (3,3m) z ali brez 
motorja Tomos 4 za 500 Eur. Prikolico 
podarim, tel 040453 821
- Prodam 6,5m dilgo jadrnico, opre
mljeno s kabino in 4 ležišči. Jadrnica 
je privezana na kom. privezu Marine 
Izola, tel 031 684 041
- Prodam limuzino Ford Focus, 1,4, 5 
vrat, prva registracija 2003, zelo dobro 
ohranjen s prevoženimi 100.000 km. 
Registracija do decembra in vinjeta. 
Cena: 3.000 Eur. Tel.: 040 251 335

Razno

- Ugodno prodam počitniško pri
kolico Adria z baldahinom, Adria 
prikolico za na njivo, avtodom za 
na njivo in ladijski kontejner za na 
njivo. Tel.: 041 827 039
-Domače vino prodam. Belo (1 Eur liter), 
rdeče (1,5 Eur liter). Tel: 040 251 335
- Prodam kolo Giant za 100 eur te. 040 
233702
- Prodam stojalo za oblačila in obutev na 
koleščkih ter kovinski sestavljiv regal, 
info 041 546 984

Delo
- Gostilna Istra zaposli kuharja. 041 
345 605
- Nudi gospodinjsko pomoč - likanje, 
pospravljanje in čiščenje ter pomoč 
pri negi starejših občanov, tel 041 
686 703
- Nezaposlen sprejme kakršnokoli 
fizično delo. 040 233 702
- Nudim pomoč pri čiščenju poslov
nih prostorov ali dom, pomivam po
sodo ali opravljam kakršnokoli dru
go domače delo. tel 031 295 156
- Ponujam inštrukcije matemati
ke, fizike, kemije in angleščine za 
srednješolce in osnovnošolce , ter 
mentorstvo pri pripravi na izpite in 
izdelavi seminarskih nalog. Tel.: 
041 345 634
- Nudim pomoč v gospodinjstvu pri 
likanju in čiščenju. 041 821 569.

PODARIMO
- Podarim rabljena Pomivalni 
stroj in štedilnik s steklokera- 
mično ploščo, za prevoz poskr
bite sami. Tel 051 302 438 (od
11.00 do 13.00 ali od 17.00 do 
20.00)



VELIKO PRAZNIKOV JE PRED NAMI 
PRAZNIK UPORA 
PRAZNIK DELA 
PRAZNIK SVORODE

ZATO

UPOR !
DELO ! 
SVOBODA !

>i x\imx( i:v( l DELIMO, SE vpihamo in smo 
SVOBODNI. ENAKO ŽELIMO TUDI VSEM NAŠIM 
BRALCEM.
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Tako-le so pred 32 leti na travniku pri Arrigoniju postavili temeljni 
kamen bodočega počitniškega doma slovenskih upokojencev, ki je 
danes Hotel Delfin in včerajšnja slovesnost ob 30 letnici odprtja tega 
pomembnega objekta je bila skoraj državniški dogodek.

V izolskem Domu upokojencev je v prisotnosti izolskega in piranskega 
župana ter številnih nastopajočih in oskrbovancev prvih 100 let proslavi
la Marjetka Potočnik iz Seče, v izolskem kulturnem domu pa so za pravi 
gledališki spektakel poskrbeli gledališčniki, pevci in plesalci iz Milj.

Pihalni orkester Izola, seje 14. in 15. 
aprila udeležil mednarodnega te
kmovanja Flicorno d’oro v Rivi del 
Gardi-Italija. Tekmovanje sodi v sam 
evropski vrh tovrstnih tekmovanj za 
pihalne orkestre. Na tekmovanju se 
je zvrstilo 51 orkestrov iz 10 držav, 
kijih je ocenjevala mednarodna žiri
ja iz ZDA, Francije, Belgije, Avstrije,
Italije in Nizozemske. Pihalni orke
ster Izola je prejel 82,25/100 točk, 
kar je izjemen rezultat za orkester 
amaterskih godbenikov, katerim 
je primarno druženje in veselje do 
orkestrske glasbe. Letošnjo izjemno 
sezono bodo zaključili z letnim kon
certom z gosti, ki bo 7. 7. 2012.

Prvomajska budnica
Še pred tem, v torek, 1. maja, pa bo orkester zaigral tradicionalno pr
vomajsko budnico. Začeli bodo ob 6.30 na Trgu padlig za svobodo, 
potem pa bodo odigrali še na naslednjih lokacijah:

Pred domom upokojencev, pred cekvijo sv. Mavra, na Velikem trgu, 
na Sončnem nabrežju, v parku Pietro Coppo, pred hotelom Delfin, 
v Jagodju - pri igrišču, v Livadah - v amfiteatru pri OŠ Livade, na 
Šaredu (pred gostilno Panorama), na Maliji (avtobusna postaja), v 
Cetorah (avtobusna postaja) in v Kortah (pred kulturnim domom).


